ДОНБАСЬКИЙ ДЕРЖАВНИЙ ТЕХНІЧНИЙ УНІВЕРСИТЕТ

НАУКОВА БІБЛІОТЕКА

Інформаційно- бібліографічний відділ

ІСТОРІЯ ГІРНИЧОЇ СПРАВИ

Бібліографічний покажчик 1928-2013 pp.



Алчевськ ДонДТУ 2014 УДК: 622(091)

ББК : И

I-90

Історія гірничої справи: бібліографічний покажчик (1928-I-90 2013 рр.) / упоряд.: О. А. Українцева, К. О. Боровенська; відп. за вип. В. Ф. Семенова; Наукова бібліотека ДонДТУ, Інформаційнобібліографічний відділ. — Алчевськ: ДонДТУ, 2014. — 67 с.

Пропонований бібліографічний покажчик — це своєрідна документальна панорама розвитку історії гірничої справи. Поданий матеріал охоплює великий проміжок часу, який розкриває велику культурно-історичну спадщину гірників.

Особливість покажчика — це наукові публікації вчених-гірників нашого університету з даної тематики.

Бібліографічний покажчик буде корисним студентам, аспірантам, викладачам, а також всім, хто цікавиться історією гірництва.

УДК: 622(091) ББК · И

- © О. А. Українцева, К. О. Боровенська, упорядкування, 2014
- © ДонДТУ, 2014
- © Наукова бібліотека ДонДТУ, 2014
- © А. А. Дудка, художнє оформлення обкладинки, 2014

3MICT

Вступна частина	4
1. Історія гірничої справи	. 5
2. Історія гірничої техніки	10
3. Науково-технічний прогрес у вугільній промисловості	15
4. Історія гірничої науки	19
5. Гірничі інженери	22
6. Історія розвитку гірничої справи Донбасу	31
6.1. Стахановський рух	39
6.2. Знатні гірники Донбасу	43
7. Перспективи розвитку гірничої промисловості	51
8. Розвиток гірничої освіти	55
Іменний покажчик	60

ВСТУПНА ЧАСТИНА

Розвиток людського суспільства неминуче пов'язаний з розвитком різних галузей народного господарства й промисловості, у першу чергу гірничої.

Гірництво, видобуток і переробка корисних копалин — найдавніші галузі діяльності людини, які започатковують історію техніки. Великим досягненням гірництва, яке визначило весь подальший цивілізаційний поступ людства, став видобуток і обробка залізної руди, впровадження металургії заліза. Гірництво, гірнича наука і техніка протягом тривалого часу знаходились в центрі уваги передових мислителів світу, зумовлювали технічний прогрес, складали основу, найважливішу частину економіки багатьох країн, створили видатну культурну спадщину й варті уваги традиції. Основні хронологічні віхи історії гірництва в країнах світу складають предмет покажчика.

Гірництво є важливим елементом культури нашої технологічної цивілізації, який справив вирішальний вплив практично на всі етапи розвитку людства. Тому маємо надію, що запропонований покажчик буде кроком вперед до розуміння історичної ролі можливостей гірництва й дотичних галузей.

Бібліографічний покажчик «Історія гірничої справи» містить літературу з історії розвитку гірничої техніки, науково-технічного прогресу у вугільній промисловості, історії гірничої науки, перспектив розвитку гірничої промисловості, історії розвитку гірничої справи Донбасу, про Стахановський рух та ін. Є відомості про знатних гірників Донбасу, гірничих інженерів.

Видання включає книги, статті із збірників, періодичних видань (газет, журналів), які опубліковані українською, російською мовами. Покажчик містить 626 бібліографічних описів, здійснених згідно з ДСТУ ГОСТ 7.1:2006 «Бібліографічний запис. Бібліографічний опис. Загальні вимоги та правила складання». Матеріал у покажчику розміщений за тематичними розділами, у межах розділів - в алфавітному порядку прізвищ авторів або назв публікацій. При необхідності бібліографічний опис супроводжується анотаціями. Пошуковий апарат включає іменний покажчик авторів, укладачів тощо. Видання не опрацьовані de visu, позначені астериском (*).

Покажчик рекомендований фахівцям гірничої промисловості, дослідникам історії техніки, студентам, аспірантам та викладачам університету.

1. Історія гірничої справи

- 1. Агрикола Г. О горном деле и металлургии в двенадцати книгах / Георгий Агрикола; под ред. С. В. Шухардина. 2-е изд. М. : Недра, 1986. 294 с.
- Андреев Б. Н. О книге Г.И. Гайко "История освоения земных недр" / Б. Н. Андреев // Уголь Украины. – 2010. – № 5. – С. 38-39.
- 3. Бакс К. Богатства земных недр : пер. с нем. / Карл Бакс ; под ред. Г. И. Немкова. М. : Прогресс, 1986. 384 с.
- Білецький В. С. До 450-річчя з виходу першої гірничометалургійної енциклопедії за авторством Георгіуса Агріколи / В. С. Білецький, Г. І. Гайко // Уголь Украины. – 2006. – № 12. – С. 37-38.
- 5. Білецький В. С. Проект «Гірнича енциклопедія» / В. С. Білецький // Новые технологии подземного строительства и добычи полезных ископаемых : материалы междунар. науч.—техн. конф., посвященной 50—летию ДонГТУ (г. Алчевск, 11–13 апр. 2008 г.). Алчевск, 2008. С. 207-210.
- 6. Білецький В. С. Хронологія гірництва в країнах світу / В. С. Білецький, Г. І. Гайко. Донецьк : Ред. гірн. енцикл., 2006. 224 с.
- 7. Борисов С. С. Занимательно о горном деле / С. С. Борисов. М. : Недра, 1972. – 128 с.
- 8. Бурчаков Ю. Ф. Горное дело и металлургия средневекового Илака V начало XIII в. / Ю. Ф. Бурчаков. М. : Наука, 1974. 140 с..
- Бутов В. Б. Угольная лепта пивоваров / В. Б. Бутов // Уголь. 2008. – № 8. – С. 80. История коксующих углей.
- Вербиченко В. У истоков профессионального праздника : Размышления о становлении горняцкого праздника / В. Вербиченко // Укр. техн. газета. – 2008. – № 9. – С. 14-15.
- Виргинский В. С. Очерки истории науки и техники XVI–XIX веков (до 70–х годов XIX в.): пос. для учителя / В. С. Виргинский. – М.: Просвещение, 1984. – Гл. 2: Техника промышленного и сельскохозяйственного производства в мануфактурный период. – С. 23-43.

- 12. Виргинский В. С. Очерки истории науки и техники 1870–1917 гг.: книга для учителя / В. С. Виргинский, В. Ф. Хотеенков. М.: Просвещение, 1988. Гл. 2: Машиностроение. Металлургия. Горное дело. С. 38-43.
- Гайко Г. Горное дело в истории культуры и техники / Г. Гайко // Горный информационно аналитический бюллетень. 2011. № 3. С. 393-396.
- 14. Гайко Г. И. История освоения земных недр / Г. И. Гайко. Донецк : Сх. вид. дім, 2009. 288 с.
- Гайко Г. І. Інтеграція гірничої науки та археології при дослідженні стародавніх пам'яток гірництва / Г. І. Гайко // Уголь Украины. – 2003. – № 10. – С. 48.
- 16. Гайко Г. Історія гірництва / Г. Гайко, В. Білецький. К. : Вид. дім «Києво-Могилянська академія» ; Алчевськ : «ЛАДО» ДонДТУ, 2013. 542 с.
- 17. Гайко Г. І. Історія гірництва на землях України / Г. І. Гайко // Исторические и футурологические аспекты развития горного дела : сб. науч. тр. / М-во образования и науки Украины, ДонГТУ. Алчевск, 2005. С. 8-18.
- 18. Гірництво й підземні споруди в Україні та Польщі : нариси з історії / Г. І. Гайко, В. С. Білецький, Т. Мікось, Я. Хмура. Донецьк : [УКЦентр], 2009. 296 с.
- Гірничий енциклопедичний словник. Т. 1 : А К / за ред. В. С. Білецького. – Донецьк : Сх. вид. дім, 2001. – 512 с.
- 20. Гірничий енциклопедичний словник. Т. 2 : Π Π / за ред. В. С. Білецького. Донецьк : Сх. вид. дім, 2002. 632 с.
- 21. Глембоцкая Т. В. Георгий Агрикола создатель энциклопедии горных знаний / Т. В. Глембоцкая // Горн. журнал. 1992. № 9. С. 55-56.
- Глембоцкая Т. В. Литературные памятники горной науки и техники / Т. В. Глембоцкая // Горный журнал. – 1992. – № 10. – С. 57–61. О первой энциклопедии горных знаний Г. Агриколы.
- Глембоцкая Т. В. Литературные памятники горной науки и техники: (Ранние литературные памятники горного дела) / Т. В. Глембоцкая // Горный журнал. 1992. № 7. С. 59–60.
 - О печатних трудах Ванноччо, Бирингуччо, Себастиана Монстера, Георгия Агриколы.

- 24. Гордеев Д. И. Вопросы геологии и развития горной промышленности в первые годы Советской власти / Д. И. Гордеев. М.: Изд–во Моск. ун–та, 1970. 92 с.
- 25. Горное дело // Горная энциклопедия. В 5 т. Т. 2 : Геосферы–Кенай / под ред. Е. А. Козловского. М., 1986. С. 100-115. История горного дела. Основные публикации по горному делу.
- Горноспасательное дело // Горная энциклопедия. В 5 т. Т. 2 : Геосферы–Кенай / под ред. Е. А. Козловского. – М., 1986. – С. 130-131
- 27. Гринько Н. К. Недра духовной культуры горного дела / Н. К. Гринько, В. Д. Грунь, В. Г. Лунев. М. : ИМИДЖ-ПРЕСС, 2011. 370 с.
 - Горняцкие обычаи и традиции. Управление горнозаводским делом. Памятники древнего подземного строительства.
- Гринько Н. К. Сокровищница духовной культуры горного дела / Н. К. Гринько, В. Д. Грунь, В. Г. Лунев // Уголь. – 2011. – № 1. – С. 64-67.
- 29. Грядущий Б. А. Уголь моя гордость и боль / Б. А. Грядущий // Сбойка. 2012. № 14/15. С. 19-21 ; № 16/17. С. 20-21 ; № 20/21. С. 20-21.
 - Об угольной промышленности Донбасса в послевоенный период.
- 30. Дивовижний світ давнього гірництва : наук.-попул. нарис / Г. І. Гайко та ін. ; за ред. Г. І. Гайко ; М-во освіти України, ДонДТУ. Алчевськ : ДонДТУ, 2005. 132 с.
- Заведецкий Ю. И. Шахта / Ю. И. Заведецкий // Горная энциклопедия.
 В 5 т. Т. 5 : СССР–Яшма / под ред. Е. А. Козловского. М., 1991. С. 410-412.
- 32. Исторические и футурологические аспекты развития горного дела : сб. науч. тр. / под ред. Г. И. Гайко. Алчевск : ДонГТУ, 2005. 272 с.
- 33. История горнорудного производства // Старостин В. И. Геология полезных ископаемых : учеб. для студ. вузов / В. И. Старостин, П. А. Игнатов ; МГУ. М., 2004. Гл. 1. С. 11-30.
- История горных технологий // Исмаилов Т. Т. Специальные способы разработки месторождений полезных ископаемых / Т. Т. Исмаилов, В. И. Голик, Е. Б. Дольников. – М., 2006. – С. 13-18.

- Копенкина Л. В. История разработки торфяных залежей (до 1917 г.) / Л. В. Копенкина // Горный журнал. – 2003. – № 3. – С. 91-94.
- 36. Короткі відомості з історії гірничої справи // Основи технології гірничих робіт : навч. посібник / за ред. К. Ф. Сапицького. К., 1993. Гл. 1.1. С. 3-8.
- 37. Краткие сведения из истории горного дела. Перспективы развития угольной промышленности // Савенко Ю. Ф. Введение в специальность горного инженера / Ю. Ф. Савенко. Донецк, 1980. Гл. 4. С. 28-41.
- 38. Курлаев Е. А. Роль иностранных специалистов и технологий в формировании геологоразведочной и горнодобывающей отраслей на Урале в XVII—первой четверти XVIII века / Е. А. Курлаев // Изв. вузов. Гор. журнал. 2012. № 8. С. 108-115.
- 39. Кутузов Б. Н. История горного и взрывного дела: учеб. для студ. вузов, обуч. по спец. "Взрывное дело" направления подготовки "Горное дело" / Б. Н. Кутузов. М.: Изд–во МГГУ: Горная книга, 2008. 415 с.
- 40. Лоранский А. М. Приказу рудокопных дел 300 лет: страницы истории / А. М. Лоранский // Уголь. 2000. № 8. С. 73—75.
- 41. Мала гірнича енциклопедія. В 3 т. Т. 1. : А–К / В. С. Білецький, В. С. Бойко, В. С. Букін, Г. І. Гайко. Донецьк : Донбас, 2004. 620 с.
- 42. Мельников Н. В. Горное дело / Н. В. Мельников // Большая Советская Энциклопедия. В 30 т. Т. 7 : Гоголь Дебит. М., 1972. С. 97–98.
- 43. Механизация и автоматизация горных работ (история) // В. А. Амосов. Введение в специальность : учеб. пособие / В. А. Амосов ; ДонГТУ. Алчевск, 2006. Гл. 4. 4. С. 29-43.
- 44. Минина Е. В. История горного дела в собрании политехнического музея / Е. В. Минина // Горный журнал. 2003. № 1. С. 74-76.
- 45. Мирний В. Деякі віхи становлення і проблеми української маркшейдерії / В. Мирний // Донецький вісник наукового товариства ім. Шевченка. Т. 5. Донецьк, 2004. С. 256-267.
- 46. Мкртчян Т. А. Армения колыбель горного дела и металлургии / Т. А. Мкртчян // Горный журнал. – 2003. – № 2. – С. 82-85.

- 47. От прошлого к будущему горного дела // Аренс В. Ж. Основы методологии горной науки : учеб. пособие / В. Ж. Аренс. М., 2003. Ч. 2. С. 21-55.
- 48. Первые металлурги, рудокопы, шахтеры // Наука и человечество 1977 : Международный ежегодник. М., 1976. С. 375-376.
- 49. Развитие промышленности и техники России в 1861–1917 гг. // Очерки истории техники в России 1861–1917 : горное дело; металлургия; энергетика; электротехника; машиностроение / под ред. Б. А. Розентретера. М., 1973. С. 5-14.
- 50. Разработка месторождений полезных ископаемых // Горная энциклопедия. В 5 т. Т. 4 : Ортин-Социосфера / под ред. Е. А. Козловского. М., 1989. С. 301-304.
- Ребрик Б. М. У колыбели геологии и горного дела / Б. М. Ребрик. М.: Недра, 1984. – 128 с.
- 52. Розентретер Б. А. Развитие промышленности и техники России в 1861–1917 гг. / Б. А. Розентер, Ф. Я. Нестерук // Очерки истории техники в России 1861–1917 / отв. ред. Б. А. Розентретер. М., 1973. Вводный очерк. С. 5-14.
- 53. Страницы истории горной механики / В. И. Полтавец, Б. А. Грядущий, С. Я. Петренко, А. Н. Коваль. Донецк : Вебер, 2009. 412 с.
- 54. Суханова Е. М. 275 лет угольной промышленности России / Е. М. Суханова // Уголь. 1997. № 7/8. С. 94-101.
 О зарождении угольной отрасли России.
- 55. Суюсанов Л. І. Вугільна промисловість і шахтарі України в роки Другої світової війни (1939–1945 рр.) : автореф. дис. ... канд. істор. наук : (07.00.01) / Донец. нац. ун-т. Донецьк, 2002. 18 с..
- 56. Толочко П. П. Проблеми гірничої археології : доп. ІІ-го міжнар. Картамиського польового археолог. семінару / П. П. Толочко, В. М. Дорофєєв ; М-во освіти України, ДГМІ. Алчевськ : ДГМІ, 2003. 225 с.
- 57. Угольная промышленность // Горная энциклопедия. В 5 т. Т. 5 : СССР–Яшма / под ред. Е. А. Козловского. – М., 1991. – С. 232-235.
- 58. Украинская Советская Социалистическая Республика. История освоения минеральных ресурсов // Горная энциклопедия. В 5 т. Т. 5 : СССР–Яшма / под ред. Е. А. Козловского. М., 1991. С. 252-253.

59. Шубин Ю. П. Значение свидетельств древнего горнометаллургического производства для геологических изысканий и методы их исследований / Ю. П. Шубин // Наукові праці УкрНДМІ НАН України : зб. наук. пр. – Донецьк, 2011. – № 8. – С. 76-82. Див. також № 67, № 179, № 561.

2. Історія гірничої техніки

- 60. Баукманн Ш. Струговая технология на шахтах США / Ш. Баукманн // Глюкауф. 2011. № 4. С. 28-35.
- 61. Брэгт У. Старая техника и новые знания : пер. с англ. / У. Брэгг . М. ; Л. : Госиздат, 1928 . Разд. IV. Горное дело. С. 146-176. (Природа и культура ; кн. 29).
- 62. Бутов В. Б. Судьба откаточной лошадки / В. Б. Бутов // Уголь. $2008.- N\!\!\!_{\, 2} 6.- C.$ 74-75.

О первом внутришахтном транспорте – подземных лошадях.

- 63. Вареник Е. А. Надежное электрооборудование для угольных шахт: к 50 летию УкрНИИВЭ / Е. А. Вареник // Уголь. – 2007. – № 5. – С. 56-57.
- 64. Возникновение угольного комбайностроения // История технического развития угольной промышленности Донбасса / под ред. А. Н. Щербаня. В 2 т. Т. 1. К., 1969. Гл. XX. С. 359-367.
- 65. Воронин В. С. Набрызгбетонная крепь / В. С. Воронин. М. : Недра, 1980. – 200 с.
- 66. Гайко Г. И. История горной техники : учеб. пособ. / Г. И. Гайко / ДГМИ. Алчевск : ДГМИ, 2001. 134 с.
- 67. Гайко Г. І. Конструкції кріплення підземних споруд : навч. посібник / Г. І. Гайко ; М-во образования и науки Украины, ДонГТУ. Алчевськ : ДонДТУ, 2006. 134 с.
- 68. Гречаник А. Подземная звезда / А. Гречаник // Всеукраинская техническая газета. 2005. № 45. С. 12.

К 190-летию со дня рождения шахтерской лампы Дэви.

- 69. Дилль Р. Итоги 175-летней истории (1834–2009 гг.) развития производства стальных канатов и их использования в горной промышленности / Р. Дилль // Глюкауф. 2011. № 1. С. 31-38.
- 70. Добров Г. М. История советских угледобывающих комбайнов / Г. М. Добров. М.: Углетехиздат, 1958. 280 с.

- Докукин А. В. Механизированные крепи и их развитие / А. В. Докукин, Ю. А. Коровкин, Н. И. Яковлев. – М.: Недра, 1984. – 288 с.
- 72. Зворыкин А. А. Очерки по истории советской горной техники / А. А. Зворыкин. М.: Изд–во АН СССР, 1950. 540 с.
- Игнатьев А. Д. Струговая установка / А. Д. Игнатьев // Горная энциклопедия. В 5 т. Т. 5 : СССР–Яшма / под ред. Е. А. Козловского. М., 1991. С. 84-85.
- 74. Клорикьян С. X. Комбайн горный / С. X. Клорикьян // Горная энциклопедия. В 5 т. Т. 3 : Кенган-Орт / под. ред. Е. А. Козловского. М., 1987. С. 67-70.
- 75. Кобельнюк А. Отбойному молотку отбой! / А. Кобельнюк // Наша газета. 2001. 10 марта.
 - Об изобретении угледобывающего комбайна «Дельфин» на шахте им. К. Маркса ГХК «Орджоникидзеуголь» Газизом Фахрутдиновым.
- 76. Комбайн горный // Горная энциклопедия. В 5 т. Т. 3 : Кенган-Орт / под. ред. Е. А. Козловского. М., 1987. С. 67-70.
- 77. Комплексы оборудования и агрегаты для очистных забоев пологих пластов // История технического развития угольной промышленности Донбасса. В 2 т. Т. 2. К., 1969. Гл. 8. С. 215-248.
- Контуры будущего // Гайко Г. И. История горной техники: учеб. пособие / Г. И. Гайко. Алчевск, 2001. Гл. 5. С. 123-131.
- 79. Кораблев А. А. Краткий обзор развития импульсной техники в горном деле / А. А. Кораблев // Разрушение горного массива машинами взрыво–импульсного действия / [отв. ред. А. В. Докукин]; АН СССР, ИГД им. А. А. Скочинского. М., 1974. Гл. II. С. 14–16.
- 80. Коринев Б. Л. Развитие электропривода и электроснабжения за 50 лет (1957–2007 гг.) / Б. Л. Коринев // Уголь Украины . 2007. № 5. С. 11—13.
- 81. Крашкин И. С. Щитовые механизированные крепи история создания и эволюция развития / И. С. Крашкин // Уголь Украины . 2013. № 2. С. 32-36.
- 82. Кушнир У. Л. Модернизация узла диафрагмы комбайна проходческого фронтального КПФШ «МІR» / У. Л. Кушнир, В. Г. Сынков // Проблеми гірничої технології : зб. мат. регіон. наук.—практ. конф., 30 листоп. 2012 р. / Красноарм. індустр. ін—т ДонНТУ. Красноармійськ, 2012. С. 194-198.

- 83. Лазебник Р. М. Аппаратура и средства автоматизации для взрывоопасных сред / Р. М. Лазебник // Уголь Украины. 2007. № 5. С. 13-16.
- 84. Литвинский Г. Г. Агрегат для безлюдной выемки тонких пластов угля / Г. Г. Литвинский // Уголь Украины. – 2006. – № 3. – С. 16-19.
- 85. Литвинский Г. Г. Комбайн проходческий фронтальный КПФ «МІК» / Г. Г. Литвинский // Уголь Украины. 2005. № 7. С. 16-19.
- Литвинский Г. Г. О методике и критериях оценки технического уровня горной техники / Г. Г. Литвинский // Технология и проектирование подземного строительства. Вып. 3. Донецк, 2003. С. 62-67.
- 87. Лісовенко М. Склав екзамен на «відмінно» / М. Лісовенко // Урядовий кур'єр. 2001.-13 жовтня. Про новий прохідницький комбайн Π –110.
- 88. Медофф С. "Амплитуда": история локомотива / С. Медофф, А. Александров // Уголь Украины. 2009. № 4. С. 7—13. История рудничного локомотивостроения.
- 89. Минина Е. В. Из истории рудничного освещения / Е. В. Минина // История науки и техники. -2004. -№ 7. C. 24-28.
- 90. Мышляев Б. К. Перспективные направления создания очистной техники / Б. К. Мышляев // Горный журнал. 2003. № 3. С. 60-66.
- 91. Начало эпохи горных машин // Гайко Г. И. История горной техники : учеб. пособие / Г. И. Гайко. Алчевск, 2001. Гл. 2. С. 20-34.
- 92. *Нечепуренко М. С. Отбойный молоток: 80 лет на шахтах Донбасса / М. С. Нечепуренко // Вестник МАНЭБ. СПб, 2008. Т. 13, № 4. С. 15-18.
- 93. Нильва Э. Э. Проходческий комбайн / Э. Э. Нильва // Горная энциклопедия. В 5 т. Т. 4 : Ортин–Социосфера / под ред. Е. А. Козловского. М., 1989. С. 267-268.
- 94. Общие сведения и опыт применения стальных рамных крепей. Краткий исторический экскурс // Литвинский Г. Г. Стальные рамные крепи горных выработок / Г. Г. Литвинский, Г. И. Гайко, Н. И. Кулдыркаев. К., 1999. Гл. 1.1. С. 5–9.
- 95. Пантюхин В. П. Светильник шахтный / В. П. Пантюхин // Горная энциклопедия. В 5 т. Т. 4. Ортин—Социосфера / под ред. Е. А. Козловского. М., 1989. С. 466–469.

- 96. Период промышленного переворота // Гайко Г. И. История горной техники : учеб. пособие / Г. И. Гайко. Алчевск, 2001. Гл. 3. С. 35–50.
- 97. Пивень Ю. А. Горная техника для крутых и крутонаклонных пластов / Ю. А. Пивень // Уголь Украины. 2004. № 11. С. 3–6.
- 98. Послевоенный опыт создания комбайнов на крутых пластах // История технического развития угольной промышленности Донбасса. В 2 т. Т. 2. К., 1969. Гл. 9. С. 155–158.
- 99. Пухов Ю. С. Скребковый конвейер / Ю. С. Пухов // Горная энциклопедия. В 5 т. Т. 4 : Ортин–Социосфера / под ред. Е. А. Козловского. М., 1989. С. 557–558.
- 100. Пухов Ю. С. Шахтный транспорт / Ю. С. Пухов // Горная энциклопедия. В 5 т. Т. 5 : СССР–Яшма / под ред. Е. А. Козловского. М., 1991. С. 419–421.
- 101. Развитие рудничного водоотлива // История технического развития угольной промышленности Донбасса. В. 2 т. Т. 2 / под ред. А. Н. Щербаня. К., 1969. Гл. 18. С. 320–325.
- 102. Развитие рудничного подъема // История технического развития угольной промышленности Донбасса. В. 2 т. Т. 2 / под ред. А. Н. Щербаня. К., 1969. Гл. 16. С. 282–292.
- 103. Развитие техники горного дела // История техники / А. А. Зворыкин, Н. И. Осьмова, В. И. Чернышев, С. В. Шухардин. – М., 1962. – Глава XXII. – С. 280–289.
- 104. Развитие техники горного дела // Аптекарь М. Д. История инженерной деятельности / М. Д. Аптекарь, С. К. Рамазанов, Г. Е. Фрегер. К., 2003. Гл. 30. С. 315–323.
- 105. Развитие техники горных работ : исторические очерки / [отв. ред. С. В. Шухардин]. – М. : Изд-во Академия наук СССР, 1963. – 83 с.
- 106. Саляев А. В. Современная зарубежная проходческая техника и ее основные производители / А. В. Саляев // Горные машины и автоматика. 2002. № 2. С. 26–29.
- 107. Создание комбайна «Донбасс» // История технического развития угольной промышленности Донбасса. В. 2 т. Т. 2 / под ред. А. Н. Щербаня. К., 1969. Гл. 8. С. 139–141.

Глава посвящена создателю комбайна «Донбасс» инж. М. Ф. Горшкову.

- 108. Создание комбайнов и комплексов для выемки угля на крутых и наклонных пластах // История технического развития угольной промышленности Донбасса. В 2 т. Т. 2 / под ред. А. Н. Щербаня. − К., 1969. − Гл. 9. − С. 155–174.
- 109. Создание и развитие угледобывающих комбайнов / [сост. : А. В. Докукин, А. Г. Фролов] ; АН СССР, ИГД им. А. А. Скочинского. М. : Недра, 1984. 160 с.
- 110. Сынков В. Г. Краткий анализ способов выемки угля для условий шахт Донбасса / В. Г. Сынков, О. Ю. Мартищенко // Проблеми гірничої технології : зб. мат. регіон. наук.—практ. конф., 30 листоп. 2012 р. / Красноарм. індустр. ін—т ДонНТУ. Красноармійськ, 2012.—С. 189—194.

Про агрегат фронтального шнекового виймання, який розробив проф. Литвинський $\Gamma.\Gamma.$

111. Тищенко С. «Фантастика» от Есенина / С. Тищенко // Всеукр. техн. газета. – 2006. – № 5. – С. 6.

О создании петлевого опрокидывателя для вагонеток горных машин

- 112. Трякина Н. П. Старинный буровой инструмент / Н. П. Трякина // Уголь. 2001. № 2. С. 52–53.
- 113. Фадеев Б. В. Изобретение и применение ленточных конвейеров в горном деле XIX в. / Б. В. Фадеев // Вопросы истории естествознания и техники. М., 1974. Вып. 1(46). С. 77–79.
- 114. Фролов А. Г. Добычный комбайн / А. Г. Фролов // Горная энциклопедия. В 5 т. Т. 2 : Геосферы–Кенай / под ред. Е. А. Козловского. М., 1986. С. 235–238.
- 115. Фуксон Д. Двигатель со встроенным преобразователем частоты для горной промышленности / Д. Фуксон // Глюкауф. 2013. № 2. С. 26—28.

История развития электропривода: от двигателей постоянного тока до технологии частотного регулирования асинхронных двигателей.

116. Чепурнов А. Луганская марка горных машин / А. Чепурнов // Наша газета. — 2013. — 26 июля. — С. 5.

О создателях горных машин в Луганской области.

117. Чередниченко В. Безсила сила науки / В. Чередниченко // Всеукр. техн. газета. – 2004. – № 26. – С. 1 ; 3

Про майбутнє прохідницького комбайну «Мир» Г. Г. Литвинського.

- 118. Чередниченко В. Подъем и водоотлив будущего / В. Чередниченко // Всеукр. техн. газета. 2004. № 44. С. 10–11.
 О разработках Г. Г. Литвинского.
- 119. Шпрут Ф. Металлическая крепь подготовительных выработок: пер. с нем. / Ф. Шпрут. М.: Углетехиздат, 1958. 235с.
- 120. Штокман И. Г. От лопаты к потоку / И. Г. Штокман. М. : Недра, 1967. 92 с.
 - О прошлом, настоящем и будущем подземного транспорта в лавах угольных шахт.
- Шурис Н. А. О советской врубовой машине: заметки конструктора / Н. А. Шурис. – М.: Углетехиздат, 1951. – 60 с.
- 122. Шухардин С. В. Первый советский угольный комбайн : [сб. материалов] / С. В. Шухардин. М. : Углетехиздат, 1954. 60 с.
- 123. Эпоха горных орудий // Гайко Г. И. История горной техники : учеб. пособие / Г. И. Гайко. Алчевск, 2001. Гл. 1. С. 5-19.

3. Науқово-технічний прогрес у вугільній промисловості

- 124. Айруни А. Т. Разработка угольных пластов, опасных по внезапным выбросам / А. Т. Айруни, Г. И. Кузнецов, Е. И. Слепцов // Разработка месторождений твердых полезных ископаемых. Т. 26. М., 1983. С. 66–221.
- 125. Архипов Н. А. Прогнозирование научно—технического прогресса в угольной промышленности / Н. А. Архипов, И. О. Куликов, Ю. А. Рудинкин // Разработка месторождений твердых полезных ископаемых. Т. 15. М., 1977. С. 5—83.
- 126. Булат А. Ф. О фундаментальных проблемах разработки угольных месторождений Украины / А. Ф. Булат // Уголь Украины. 1997. № 1. С. 14—17.
- 127. Бурчаков А. С. Шахтная разработка месторождений / А. С. Бурчаков // Горная энциклопедия. В 5 т. Т. 5 : СССР–Яшма / под ред. Е. А. Козловского. М., 1991. С. 415–416.
- 128. Виноградов В. В. Геомеханика, мониторинг и основы технологии опорного крепления выработок / В. В. Виноградов // Уголь Украины. -2000. -№ 9. С. 7–12.

- 129. Взрывные работы в горной промышленности // Иволгин А. И. Созидательные взрывы / А. И. Иволгин. М., 1967. С. 121–129.
- 130. Взрывоимпульсное разрушение горных пород / [А. В. Докукин и др.]; АН СССР, ИГД им. А. А. Скочинского. М.: Наука, 1979. 212 с.
- Взрывные работы в нефтегазовой промышленности // Иволгин А. И. Созидательные взрывы / А. И. Иволгин. – М., 1967. – С. 129–134.
- 132. Внезапные выбросы угля и газа // Докукин А. В. Основные проблемы горной науки / А. В. Докукин. М., 1979. Гл. V. С. 211–274.
- 133. Гидропривод горных машин // Докукин А. В. Основные проблемы горной науки / А. В. Докукин. М., 1979. Гл. III. С. 126–181.
- 134. Горная наука и технический прогресс добычи твердого минерального сырья // Докукин А. В. Основные проблемы горной науки / А. В. Докукин. М., 1979. Гл. I. С. 10–70.
- 135. Грановский Б. С. Подземные многоканатные установки глубоких шахт и рудников / Б. С. Грановский, А. З. Чаповский // Разработка месторождений твердых полезных ископаемых Т. 14. М., 1976. С. 162–222.
- 136. Докукин А. В. Горная механика и ее роль в решении проблемы комплексной механизации горной промышленности / А. В. Докукин // Горная механика: сб. ст. / АН СССР, Ин–т горного дела. М., 1961. С. 3–21.
- 137. Докукин А. В. О развитии науки и техники в угольной промышленности СССР / А. В. Докукин. М. : ИГД им. А. А. Скочинского, 1969. 32 с.
- 138. Докукин А. В. Проблемы создания автоматизированных выемочных комплексов / А. В. Докукин // Горная механика и механизация: науч. сообщ. XXXV / ИГД им. А. А. Скочинского. М., 1967. С. 3–18.
- 139. Докукин А. В. Прогнозирование научно-технического прогресса в угольной промышленности : проблемы, теория, методы / А. В. Докукин, Н. А. Архипов. М. : Недра, 1981. 280 с.
- 140. Докукин А. В. Развитие узкозахватной выемки угля: докл. о науч.—исслед. работах ИГД им. А.А. Скочинского на Всесоюз. науч.—техн. совещ. работников угол. пром—сти и заводов угол. машиностроения / А. В. Докукин. М.: ИГД им. А. А. Скочинского. М., 1966. 40 с.

- 141. Докукин А. В. Создание автоматизированных комплексов для выемки угля / А. В. Докукин, А. Г. Фролов. М. : Ин–т горного дела им. А. А. Скочинского, 1966. 30 с.
- 142. Заведецкий Ю. И. Камерная система разработки / Ю. И. Заведецкий // Горная энциклопедия. В 5 т. Т. 2 : Геосферы– Кенай / под ред. Е. А. Козловского. – М., 1986. – С. 516–517.
- 143. Заведецкий Ю. И. Очистные работы / Ю. И. Заведецкий // Горная энциклопедия. В 5 т. Т. 4 : Ортин–Социосфера / под ред. Е. А. Козловского. М., 1989. С. 44.
- Закладка выработанного пространства // Горная энциклопедия. В 5 т.
 Т. 2 : Геосферы–Кенай / под ред. Е. А. Козловского. М., 1986. С. 335–337.
- 145. Заславский И. Ю. Набрызгбетонная крепь / И. Ю. Заславский, А. В. Быков, В. Ф. Компанец. М.: Недра, 1986. 199 с.
- 146. Ивашин В. М. Этапы становления и развития шахтного фонда угольной промышленности Украины в XX и XXI вв. / В. М. Ивашин // Уголь Украины. 2008. № 11. С. 23–27.
- Иволгин А. И. Созидательные взрывы /А. И. Иволгин. М.: Недра, 1967. – 184 с.
- 148. Исследования процессов добывания полезных ископаемых и крепления горных выработок // Фаерман Е. М. Развитие отечественной горной науки / Е. М. Фаерман. М., 1958. Гл. 4. С. 146–173.
- 149. История технического развития угольной промышленности Донбасса. В 2 т. Т. 1 / под ред. А. Н. Щербаня. К. : Наукова думка, 1969. 656 с.
- 150. История технического развития угольной промышленности Донбасса. В 2 т. Т. 2 / под. ред. А. Н. Щербаня. К. : Наукова думка, 1969. 608 с.
- 151. Каплунов Д. Р. Камерно-столбовая система разработки / Д. Р. Каплунов, А. В. Стариков // Горная энциклопедия. В 5 т. Т. 2 : Геосферы-Кенай / под ред. Е. А. Козловского. М., 1986. С. 517–519.
- 152. Каплунов Д. Р. Подэтажное обрушение / Д. Р. Каплунов // Горная энциклопедия. В 5 т. Т. 4. : Ортин–Социосфера / под ред. Е. А. Козловского. М., 1989. С. 175–177.

- 153. Каплунов Д. Р. Столбовые системы разработки / Д. Р. Каплунов, А. В. Стариков, С. В. Потемкин // Горная энциклопедия. В 5 т. Т. 5: СССР–Яшма / под ред. Е. А. Козловского. М., 1991. С. 44.
- 154. Клорикьян С. Х. Очистный агрегат / С. Х. Клорикьян // Горная энциклопедия. В 5 т. Т. 4 : Ортин-Социосфера / под ред. Е. А. Козловского. М., 1989. С. 45–46.
- 155. Комплексная механизация и автоматизация подземной добычи угля / В. С. Беляев, А. А. Кораблев, Г. И. Кузнецов, И. О. Куликов // Разработка месторождений твердых полезных ископаемых. Т. 14. М., 1976. С. 87–161.
- 156. Корсун В. А. Государственная акционерная компания «Донбассуглеавтоматика» 50 лет / В. А. Корсун // Уголь Украины. 2005. № 3. С. 3—10.
- 157. Крашкин И. С. Технический прогресс на очистных работах при подземной разработке угольных пластов / И. С. Крашкин // Научные сообщения. Вып. 334: Техника и технология разработки угольных месторождений / Ин–т горного дела им. А. А. Скочинского. М., 2008. С. 15–21.
- 158. Михеев Г. Ф. Экономика, организация производства и планирование в угольной промышленности СССР: учеб. пособие / Г. Ф. Михеев. М.: Углетехиздат, 1957. 547 с.
- 159. Научные основы комплексной механизации и автоматизации горных работ // Докукин А. В. Основные проблемы горной науки / А. В. Докукин. М., 1979. Гл. II. С. 71–125.
- 160. Платонов В. Цена «черного золота» в Украине / В. Платонов // Сбойка. 2007. № 2(118). С. 12–13.
 - Развитие угольной промышленности в Украине, травматизм (истор. аспект).
- Пухов Ю. С. Конвейерный транспорт / Ю. С. Пухов // Горная энциклопедия. В 5 т. Т. 3 : Кенган-Орт / под ред. Е. А. Козловского. М., 1986. С. 85–87.
- 162. Развитие горной науки и техники в XX веке // Гайко Г. И. История горной техники / Г. И. Гайко. Алчевск, $2001. \Gamma л. 4. C. 51-122.$
- 163. Разработка месторождений твердых полезных ископаемых. Т. 16 / [гл. ред. А.В. Докукин]. М.: ВИНИТИ, 1978. 175 с. (Итоги науки и техники).

- 164. Разработка месторождений твердых полезных ископаемых. Т. 17 / [гл. ред. А.В. Докукин]. М.: ВИНИТИ, 1978. 222 с. (Итоги науки и техники).
- 165. Разрушение горного массива машинами взрыво-импульсного действия : [монография] / [отв. ред. А. В. Докукин] ; АН СССР, ИГД им. А. А. Скочинского. М. : Наука, 1974. 228 с.
- 166. Рудничная аэрология // Докукин А. В. Основные проблемы горной науки / А. В. Докукин. М., 1979. Гл. IV. С. 182–210.
- Совершенствование технологии и механизации в шахтном строительстве: сб. науч. тр. ВНИИОМШСа / отв. ред. О. С. Докукин; М-во угольной промышленности СССР, ВНИИОМШС. Харьков: [ВНИИОМШС], 1986. 207 с.
- 168. Угольная промышленность СССР: к сорокалетию Великой Октябрьской социалистической революции. М.: Гостехиздат, 1957. 636 с.
- 169. Ушаков К. З. Вентиляция шахты / К. З. Ушаков // Горная энциклопедия. В. 5 т. Т. 1 : Аа–лава–Геосистема / под ред. Е. А. Козловского. М., 1984. С. 358–360.
- 170. Физико-механические свойства горных пород. Методы разрушения горных пород // Технология разработки месторождений твердых полезных ископаемых. Т. 13. М., 1975. С. 92–196.
- Харченко А. К. Развитие горной промышленности СССР / А. К. Харченко, С. Я. Рачковский // Советская горная наука (1917– 1957) / [под. ред. Н. В. Мельникова]; ИГД АН СССР. – М., 1957. – С. 7–36.
- 172. Шульгин П. Н. История развития теории взрывных процессов / П. Н. Шульгин // Исторические и футурологические аспекты развития горного дела : сб. науч. тр. / под ред. Г. И. Гайко ; ДонГТУ. Алчевск, 2005. С. 80–91.
 - Див. також № 24, № 60, № 63, № 65, № 72, № 94, № 109, № 194.

4. Історія гірничої науқи

173. Авдохин В. М. Научная школа «Обогащение полезных ископаемых» / В. М. Авдохин // Изв. вузов. Гор. журнал. — 2009. — N 1. — С. 27—36.

- 174. Агрикола Γ . О месторождениях и рудниках в старое и новое время : пер. с нем. / Γ . Агрикола ; под ред. М. М. Максимова. М. : Недра, 1972.-80 с.
- 175. Аренс В. Ж. Основы методологии горной науки : учеб. пособие / В. Ж. Аренс. М. : Изд–во МГГУ, 2003. 224 с.
- 176. Богатиков О. А. Горные науки / О. А. Богатиков, В. В. Ржевский, Г. Я. Новик // Горная энциклопедия. В 5 т. Т. 2 : Геосферы–Кенай / под ред. Е. А. Козловского. М., 1986. С. 136–142.
- 177. Боярский В. А. Недра, открытые солнцу / В. А. Боярский, М. Ю. Черток. М. : Недра, 1966. 152 с.
- 178. Ветров С. В. Протодьяконов Михаил Михайлович / С. В. Ветров, А. П. Ратькина // Горная энциклопедия. В 5 т. Т. 4 : Ортин-Социосфера / под ред. Е. А. Козловского. М., 1989. С. 263.
- 179. Гайко Г. И. Интеграция горной науки и археологии при исследовании памятников горного дела / Г. И. Гайко // Проблеми гірничої археології (Доп. ІІ–го міжнар. Картамис. польового археолог. семінару, с. Новозванівка Попасн. р–ну Луган. обл. 21–25 липня 2003 р.). Алчевськ : ДГМІ, 2003. С. 39–42.
- 180. Ганицкий В. И. Школа академика Владимира Васильевича Ржевского: докл. на пленар. засед. науч. симп. "Неделя горняка" 1 февр. 2000 г. / В. И. Ганицкий. М.: Изд-во МГГУ, 2000. 32 с.
- 181. Горная наука в нашей стране при социалистическом способе производства // Фаерман Е. М. Развитие отечественной горной науки / Е. М. Фаерман. М., 1958. Гл. 3. С. 114–145.
- 182. Горная наука в феодально–крепостнической России // Фаерман Е. М. Развитие отечественной горной науки / Е. М. Фаерман. М. : Изд–во АН СССР, 1958. Гл. 1. С. 5–49.
- 183. Горная наука как система знаний // Арсентьев А. И. Введение в специальность горного инженера-открытчика / А. И. Арсентьев, В. А. Падуков. Л., 1979. Гл. 2. С. 17–30.
- 184. Горная наука. Предмет и содержание горной науки // Мельников Н. В. Горные инженеры. Выдающиеся деятели горной науки и техники / Н. В. Мельников. М., 1981. Гл. 3. С. 210–218. История становлення горной науки в XX веке.
- 185. Горное искусство в капиталистической России // Фаерман Е. М. Развитие отечественной горной науки / Е. М. Фаерман. М., 1958. Гл. 2. С. 50–113.

- 186. Дмитриев А. П. "Разрушение горных пород" истоки и развитие научной школы / А. П. Дмитриев // Изв. вузов. Гор. журнал. 2009. № 1. С. 17–26.
- 187. Днепропетровский горный институт им. Артема (1899–1949). Днепропетровск : [Б.и.], 1949. 101 с.
- 188. Институт горного дела им. А.А. Скочинского // Мельников Н. В. Выдающиеся деятели горной науки / Н. В. Мельников. М., 1965. Гл. V. С. 93–99.
- 189. Исследования в области вскрытия и разработки месторождений, рудничного транспорта и рудничной аэрологии // Фаерман Е. М. Развитие отечественной горной науки / Е. М. Фаерман. М., 1958. Гл. 5. С. 174–212.
- 190. Кончев С. К. К истории организации Московской Горной Академии / С. К. Кончев // Научные труды по вопросам горного дела: сб. № 16 / МГИ. М., 1955. С. 45–56.
- 191. Крашкин И. С. Слово об учителе (памяти академика А. М. Терпигорева) / И. С. Крашкин // Научные сообщения. Вып. 334: Техника и технология разработки угольных месторождений / ИГД им. А. А. Скочинского. М., 2008. С. 3–5.
- 192. М. В. Ломоносов основоположник отечественной горной науки // История технического развития угольной промышленности Донбасса. В 2 т. Т. 1 / под ред. А. Н. Щербаня. К., 1969. Гл. 3. С. 50–53.
- 193. Пивняк Г. Г. Друге століття Національного гірничого університету / Г. Г. Пивняк, В. Ю. Пушкін, Г. К. Швидько // Металлургическая и горнорудная промышленность. 2009. № 2. С. 74–79.
- 194. Развитие горной науки (1927–1977) / под ред. А. В. Докукина. М. : Недра, 1977. 344 с.
- 195. Развитие исследований по обогащению полезных ископаемых // Советская горная наука (1917–1957) / [под. ред. Н. В. Мельникова] ; ИГД АН СССР. М., 1957. Гл. 5. С. 541–639.
- 196. Развитие науки о вскрытии и разработке месторождений полезных ископаемых // Советская горная наука (1917–1957) / [под. ред. Н. В. Мельникова]; ИГД АН СССР. М., 1957. Гл. 2. С. 59–253.
- 197. Развитие научных основ нормализации условий и безопасности труда горнорабочих // Советская горная наука (1917–1957) / под. ред. Н. В. Мельникова; ИГД АН СССР. М., 1957. Гл. 4. С. 403–540.

- 198. Развитие технологии разработки месторождений полезных ископаемых // Советская горная наука (1917–1957) / [под. ред. Н. В. Мельникова] ; ИГД АН СССР. М., 1957. Гл. 3. С. 255–402.
- 199. Советская горная наука (1917–1957) / [под. ред. Н. В. Мельникова] ; ИГД АН СССР. М.: Углетехиздат, 1957. 641 с.
- Фаерман Е. М. Развитие отечественной горной науки / Е. М. Фаерман. – М.: Изд–во АН СССР, 1958. – 232 с.
- 201. Фаерман Е. М. Развитие сети горных научных институтов / Е. М. Фаерман // Советская горная наука (1917–1957) / ИГД АН СССР. М., 1957. С. 37–58.
- 202. Черных Е. Н. Металл–человек–время / Е. Н. Черных. М. : Наука, 1972. 208 с. : ил. (Науч.–попул. серия). Див. також № 1, № 15, № 254, № 271, № 351, № 386.

5. Гірничі інженери

- 203. Агрикола Георг // Биографический словарь деятелей естествознания и техники. В 2 т. Т. 1 : А–Л / под. ред. А. А. Зворыкина. М., 1958. С. 9.
- 204. Академик А. А. Скочинский // Мельников Н. В. Выдающиеся деятели горной науки / Н. В. Мельников. М., 1965. Гл. II. С. 21–38.
- Академик А. М. Терпигорев // Мельников Н. В. Выдающиеся деятели горной науки / Н. В. Мельников. – М., 1965. – Гл. III. – С. 41–54.
- 206. Академик Александр Александрович Скочинский (1874–1960) // Горные машины и автоматика. 2002. № 10. С. 45–46.
- 207. Академик Александр Александрович Скочинский // Мельников Н. В. Горные инженеры. Выдающиеся деятели горной науки и техники / Н. В. Мельников. М., 1981. С. 11–25.
- 208. Академик Александр Митрофанович Терпигорев // Мельников Н. В. Горные инженеры. Выдающиеся деятели горной науки и техники / Н. В. Мельников. М., 1981. С. 26–36.
- 209. Академик Каныш Имантаевич Сатпаев // Мельников Н. В. Горные инженеры. Выдающиеся деятели горной науки и техники / Н. В. Мельников.— М., 1981.— С. 159—165.

- 210. Академик Л. Д. Шевяков // Мельников Н. В. Выдающиеся деятели горной науки / H. B. Мельников. – M., 1965. – Гл. IV. – C. 57–92.
- 211. Академик Лев Дмитриевич Шевяков // Мельников Н. В. Горные инженеры. Выдающиеся деятели горной науки и техники / H. В. Мельников. – М., 1981. – С. 37–70.
- 212. Александр Федорович Засядько: Выдержки из очерка о жизни и деятельности // Сбойка. – 2010. – № 7/8. – С. 12–13.
- 213. Александров B. Лутугин : документальная повесть В. Александров. – Донецк : Донбасс, 1971. – 162 с.
- 214. Алексей Иванович Бахмутский (к 120-летию со дня рождения) // Уголь Украины . – 2013 . – № 3. – С. 53. Создатель угольного комбайна, наш земляк.
- 215. Архипов Н. А. Антону Саввичу Кузьмичу 100 лет! / Н. А. Архипов // Научные сообщения. Вып. 334 : Техника и технология разработки угольных месторождений / Ин-т горного дела им. А. А. Скочинского. – М., 2008. – С. 7–12.
- 216. Бахмутский Алексей Иванович // Биографический словарь деятелей естествознания и техники. В 2 т. Т. 1. А-Л. / под. ред. А. А. Зворыкина. – М., 1958. – С. 50.
- 217. Бахмутский Алексей Иванович // Книга о Донбассе. Природа. Люди. Дела / сост. : С. П. Булкин, А. И. Лазоренко, М. Е. Миронов. – Донецк, 1977. – С. 243–246.
- 218. Бахмутский И. Красота воплощенной идеи / И. Бахмутский // Наша газета. – 1993. – 17 марта.
 - К 100-летию создателя первого в мире угольного комбайна А. И. Бахмутского.
- 219. Бахмутський Олексій Іванович (17.03.1893–25.09.1939) Енциклопедія Сучасної України. Т. 2. Б-Біо. – К., 2003. – С. 323.
- 220. Башкина В. Он основал Луганск / В. Башкина // Наша газета. 2011. – 20 июля. – С. 10. О Карле Гаскойн.
- 221. Бутенко Л. Вершини // Імпульс. 2004. 1 квітня. С. 3. Наукова та інженерна діяльність гірничого інженера З. Л. Фінкельштейна.
- 222. Бутенко Л. Заряджай Гаррі. Ім'я в інтер'єрі вишу / Л. Бутенко // Імпульс. – 2009. – лютий. – С. 2. Наукова діяльність Литвинського Г.Г.

- 223. Бушак С. Феномен Олександра Поля : До 180-річчя від дня народження / С. Бушак // Геолог України . 2012 . № 4. С. 115–119.
- 224. Вареник Е. А. Валентину Алексеевичу Хорунжему. Инженеру. Человеку // Е. А. Вареник // Сбойка. -2006. -№ 1. C. 18-19. К 100-летию со дня рождения директора ин–та ГипроНИИэлетрошахт.
- 225. Виргинский В. С. Петр Козьмич Фролов (1775–1839) / В. С. Виргинский. М.: Наука, 1968. 190 с. О жизни и деятельности пионера рельсового транспорта горного инженера П. К. Фролова.
- 226. Виргинский В. С. Фотий Ильич Швецов (1805–1855) / В. С. Виргинский. М. : Наука, 1977. 118 с.
- 227. Гаухман М. Інженер Луганського завода : К 175 летию Ивана Августовича Тиме / М. Гаухман // Наша газета. 2013. 2 июля. С. 7.
- 228. Георгий Агрикола и его время // Агрикола Г. О месторождениях и рудниках в старое и новое время : пер. с нем. / Г. Агрикола. М., 1972. C. 3-17.
- 229. Герой Социалистического Труда, горный инженер Александр Федорович Засядько // Мельников Н. В. Горные инженеры. Выдающиеся деятели горной науки и техники / Н. В. Мельников. М., 1981. С. 123–135.
- 230. Главный конструктор горной техники: к 60-летию Василия Васильевича Косарева // Сбойка. 2009. № 12. С. 20–22.
- Гольденберг Л. А. Михаил Федорович Соймонов (1730–1804) / Л. А. Гольденберг. – М.: Наука, 1973. – 192 с.
- 232. Горный инженер Егор Трофимович Абакумов // Мельников Н. В. Горные инженеры. Выдающиеся деятели горной науки и техники / Н. В. Мельников. М., 1981. С. 136–141.
- 233. Горный инженер Николай Николаевич Патрикеев // Мельников Н. В. Горные инженеры. Выдающиеся деятели горной науки и техники / Н. В. Мельников. М., 1981. С. 180–185.
- 234. Горный инженер, государственный деятель, человек // Сбойка. $2006. N_{2} 6. C. 20$ —22. К 100—летию Мельникова Л. Г. – выдающегося горного инженера.
- 235. Губин Л. Рудознатец Капустин : докум. очерк / Л. Губин. Донецк : Донбасс, 1970. 108 с.

- 236. Дмитриев А. П. Академик В. В. Ржевский основатель научного направления "Физика горных пород и процессов" : к 80—летию со дня рождения / А. П. Дмитриев. М. : Изд—во МГГУ, 2000. 28 с.
- 237. Дудник А. Улица Шеремета, 5...: между прошлым и будущим / А. Дудник // Луганская правда. 2009. 6 августа. С. 2. О Карле Гаскойне.
- 238. Жариков Л. М. Великий первомаец: докум. повесть / Л. М. Жариков // Собр. соч. Т. 3 / Л. М. Жариков. М., 1986. С. 7–35. О Бахмутском А. И.
- 239. Зарвовский С. Механик, геолог, публицист...: история края / С. Зарвовский // Наша газета. 2010. 23 января. С. 8. О Фелькнере И. Ф.
- 240. Зарвовский С. Основатель металлургии Донбасса / С. Зарвовский // Наша газета. 2010. 16 марта. С. 6. Об А.Ф. Мевиусе – горном инженере.
- 241. Зарвовский С. Первооткрыватель Донбасса / С. Зарвовский // Наша газета. 2010. 12 января. С. 12. О Е. Ковалевском.
- 242. Зарвовский С. Прелюдія до досконалості / С. Зарвовский, Ю. Темник // Всеукраїнська технічна газета. 2004. № 26. С. 13. Про луганського діяча науки і техніки, механіка Луганського ливарного заводу І.Ф. Фелькнера.
- 243. Зарвовский С. Путь проб и ошибок Карла Гаскойна / С. Зарвовский // Наша газета. 2009. 28 ноября. С. 9.
- 244. Зарвовский С. Сопромат родился... на Луганском заводе / С. Зарвовский // Наша газета. 2010. 6 июля. С. 5. Об Иване Августовиче Тиме.
- 245. Засядько Александр Федорович : к 100–летию со дня рождения) // Уголь Украины. 2010. № 8. С. 53.
- 246. К 70-летию профессора Литвинского Гарри Григорьевича // Новые технологии подземного строительства и добычи полезных ископаемых : материалы междун. науч.-техн. конф., посвященной 50-летию ДонГТУ (г. Алчевск, 11-13 апреля 2008 г.) / [ред. кол. : Г. И. Гайко и др.] ; М-во образования и науки Украины, ДонГТУ. Алчевск, 2008. С. 211-214.
- 247. Капустин Григорий Григорьевич // Книга о Донбассе. Природа. Люди. Дела. Донецк, 1977. С. 235–236.

- 248. Киструська Н. Хто був господарем українських шахт: (До історії формування гірничопромислової буржуазії України) / Н. Киструська // Економіст. 1998. № 1. С. 70—75.
- 249. Коваль М. В. История Украины : пробное учеб. пособие для 10—11 кл. / М. В. Коваль, С. В. Кульчицкий, В. Г. Сарбей ; под. ред. Ю. Ю. Кондуфора. К. : Освіта, 1991. 367 с.
 О Л. И. Лутугине и его карте геологического строения Донбасса (С. 63.)
- 250. Кодак В. «Черное золото» в натруженных ладонях / В. Кодак // Наша газета. 2008. 3 апреля. С. 1, 5. Об А. Бахмутском.
- 251. Курносов А. М. Лев Дмитриевич Шевяков 1889–1963 / А. М. Курносов, Б. А. Розентретер. М.: Наука, 1973. 224 с.
- 252. Легенда горной науки : к 130 летию со дня рождения академика А. А. Скочинского (1874–1960 гг.) // Уголь. – 2004. – № 7. – С. 62–64.
- 253. Лидин Г. Д. Александр Александрович Скочинский (1874–1960) / Г. Д. Лидин. М.: Наука, 1969. 232 с.
- 254. Лидин Г. Д. К истории развития исследований связи сейсмических явлений с выделением метана в угольных шахтах / Г. Д. Лидин // Проблемы современной рудничной аэрологии : к 100-летию со дня рождения академика А.А.Скочинского : сб. ст. М., 1974. С. 104—116.

Научная деятельность А. А. Скочинского

- 255. Литвинский Г. Г. Основоположник отечественной науки о горном давлении. (Памяти проф. М. М. Протодьяконова посвящается) / Г. Г. Литвинский // Сб. науч. тр. Донбас. гос. техн. ун-та. Вып. 32. Алчевск, 2010. С. 5–13.
- 256. Литвинский Γ . Γ . Свод естественного равновесия объект изучения и прогноза / Γ . Γ . Литвинский // Форум гірників 2010 : матеріали міжнар. конф. 21—23 жовтня 2010 р. Дніпропетровськ, 2010. Γ . 10—23.

Памяти проф. М. М. Протодьяконова (1874–1930 гг.) посвящается.

- 257. Литвинский Гарри Григорьевич горный инженер и ученый: 70— летний юбилей, 55 лет трудовой, 45 лет научной и 40 лет педагогической деятельности / [отв. ред. Г. И. Гайко]. Алчевск : [ДонГТУ]; [Донецк]: Норд-Пресс, 2008. 158 с.
- 258. Литвинский Гарри Григорьевич // Уголь Украины. 2009. № 1/2. С. 56.

- 259. Локерман А. А. Лев Иванович Брусницын (1784–1857) / А. А. Локерман. М.: Наука, 1982. 72 с.
- Лутугин Леонид Иванович // Книга о Донбассе. Природа. Люди. Дела. – Донецк, 1977. – С. 236–237.
- 261. Лутугин Леонид Іванович // Большая Советская Энциклопедия. В 30-ти т. Т. 15. М., 1974. С. 74
- 262. Мельников Н. В. Выдающиеся деятели горной науки / Н. В. Мельников. – М. : Недра, 1965. – 100 с.
- 263. Мельников Н. В. Выдающийся деятель горной науки академик Л. Д. Шевяков (1889–1963) : докл. на заседании Ученого совета ИГД им. А. А. Скочинского 15 января 1964 г. / Н. В. Мельников. М.: ИГД им. А. А. Скочинского, 1964. 40 с.
- 264. Мельников Н. В. Выдающийся деятель горной науки и техники академик А. А. Скочинский (1874–1960): докл. на Учен. совете ИГД им. А. А.Скочинского 23 сент. 1964 г. / Н. В. Мельников. М.: ИГД им. А. А. Скочинского, 1964. 18 с.
- 265. Мельников Н. В. Горные инженеры. Выдающиеся деятели горной науки и техники / Н. В. Мельников ; АН СССР. 3–е изд., доп. М., 1981. 272 с. (История науки и техники).
- 266. Наливкин Д. В. Из далекого прошлого : воспоминания студента и профессора Горного института / Д. В. Наливкин. Л. : Наука, 1981. 100 с.
- 267. Научные и конструкторские работы профессора, доктора технических наук Финкельштейна Зельмана Лазаревича // Сб. науч. тр. Донбас. гос. техн. ун–та. Вып. 28. Алчевск, 2009. С. 477–484.
- 268. Основоположник русской горной науки М. В. Ломоносов // Фаерман Е. М. Развитие отечественной горной науки / Е. М. Фаерман. М., 1958. Гл. 1. С. 14–22.
- 269. Памяти выдающегося ученого (К 100-летию со дня рождения К. Д. Науменко) / Е. Н. Братков, В. И. Розум, Н. П. Хохлов, В. Д. Жидченко // Уголь Украины. 2006. № 2. С. 46–47.
- Парамонов И. В. Командарм угольного фронта / И. В. Парамонов. М.: Политиздат, 1977. – 120 с.
 - Книга посвящена видному государственному деятелю, организатору советской угольной промышленности, таланливому инженеру Василию Михайловичу Бажанову.

- 271. Перцов Н. В. Всеволод Степанович Веселовский (1900–1977) / Н. В. Перцов, А. Э. Петросян. М.: Наука, 1983. 97 с.
 - О видном советском ученом-горняке, который внес большой вклад в борьбу с самовозгоранием углей, в разработку методов профилактики эндогенных пожаров.
- 272. Подвиг геолога Лутугина // Кострица Ю. П. Страницы старого Донбасса / Ю. П. Кострица. Донецк, 1991. С. 62–64.
- 273. Полянський С. Академік Микола Поляков / С. Полянський // Світогляд. 2008. № 5. С. 10—13.
 - Про засновника Ін-ту геотехнічної механіки НАН України.
- 274. Протодьяконов Михаил Михайлович // Биографический словарь деятелей естествознания и техники. В 2 т. Т. 2. М–Я / под ред. А. А. Зворыкина. М., 1959. С. 152–153.
- 275. Профессор, доктор технических наук Алексей Васильевич Топчиев // Мельников Н. В. Горные инженеры. Выдающиеся деятели горной науки и техники / Н. В. Мельников. М., 1981. С. 186–191.
- 276. Профессор, доктор технических наук Борис Петрович Боголюбов // Мельников Н. В. Горные инженеры. Выдающиеся деятели горной науки и техники / Н. В. Мельников. М., 1981. С. 142–148.
- 277. Профессор, доктор технических наук Евгений Фомич Шешко // Мельников Н. В. Горные инженеры. Выдающиеся деятели горной науки и техники / Н. В. Мельников. М., 1981. С. 110–122.
- 278. Профессор, доктор технических наук Николай Ильич Трушков // Мельников Н. В. Горные инженеры. Выдающиеся деятели горной науки и техники / Н. В. Мельников. М., 1981. С. 166–174.
- 279. Профессор, доктор технических наук Павел Иванович Городецкий // Мельников Н. В. Горные инженеры. Выдающиеся деятели горной науки и техники / Н. В. Мельников. – М., 1981. – С. 175–179.
- 280. Профессор, доктор технических наук Павел Эдуардович Зурков // Мельников Н. В. Горные инженеры. Выдающиеся деятели горной науки и техники / Н. В. Мельников. М., 1981. С. 149–158.
- 281. Ратькина А. П. Михаил Михайлович Протодьяконов: 1874–1930 / А. П. Ратькина. М. : Наука, 1974. 112 с.
- 282. Ратькина А. П. Николай Васильевич Мельников: 1909–1980 / А. П. Ратькина; отв.ред. Д. М. Бронников. – М.: Наука, 1986. – 232 с.
- 283. Резников А. Евграф Ковалевский первооткрыватель Донбасса / А. Резников // Наша газета. 2002. 21 марта. С. 12.
 - К 135-летию со дня смерти и 175-летию издания первой научной работы по геологии Донецкого бассейна.

- 284. Розентретер Б. А. Александр Митрофанович Терпигорев (1873—1959) : очерк жизни и деятельности / Б. А. Розентретер М. : Наука, 1965. 184 с.
 - О жизни и творческой деятельности академика А. М. Терпигорева, отдавшего более 60 лет развитию горной науки, горного дела.
- 285. Рубан А. Д. Научное наследие академика А. А. Скочинского и развитие его идей в сфере безопасности горных работ / А. Д. Рубан, В. С. Забурдяев, Г. С. Забурдяев // Уголь. 2004. № 7. С. 65–69.
- 286. Савків Б. П. Б. І. Бокій фундатор аналітичних основ проектування гірничих підприємств (1873–1927) / Б. П. Савків // Геолог України. 2012. № 1/2. С. 149–151.
- 287. Скочинский Александр Александрович // Биографический словарь деятелей естествознания и техники. В 2 т. Т. 2. М–Я / под ред. А. А. Зворыкина. М., 1959. С. 222–223.
- 288. Сургай Н. Верность Отчизне и углю / Н. Сургай, С. Фищенко // Сбойка. 2005. № 4. С. 8–9.
 - К 100-летию со дня рождения И. И. Бридько советского шахтёра, новатора в организации труда на угольных шахтах Донбасса.
- 289. Сургай Н. С. Мельников Леонид Георгиевич: выдающемуся горному инженеру, политическому и государственному деятелю Леониду Георгиевичу Мельникову: К 100 летию со дня рождения посвящается / Н. С. Сургай, С. П. Фищенко К.: Промпечать, 2006. 240 с.
- 290. Темник Ю. Инженер Илиодор Фелькнер: история края в лицах / Ю. Темник, В. Отставной // Наша газета. 1998. 10 января.
- 291. Темник Ю. К. Гаскойн: «Быть заводу на реке Лугань» / Ю. Темник // Луганская правда. 1995. 25 февраля.
- 292. Темник Ю. « К фамилии моих предков графский титул ничего не прибавит…» / Ю. Темник, С. Зарвовский // Всеукраинская техническая газета. 2003. № 28. С. 11.
 - О Евграфе Петровиче Ковалевском исследователе недр Донецкого кряжа.
- 293. Темник Ю. А. Столетнее горное гнездо. Луганский завод (1795–1887 гг.). Т. 1, ч. I: Карл (Чарльз) Гаскойн. Луганск, 2004. С. 3–120.
- Темник Ю. А. Столетнее горное гнездо. Луганский завод (1795– 1887 гг.). Т. 1, ч. II: Михаил Федорович Соймонов. – Луганск, 2004. – С. 123–166.

- 295. Темник Ю. А. Столетнее горное гнездо. Луганский завод (1795—1887 гг.). Т. 1, ч. III : Евграф Петрович Ковалевский. Луганск, 2004. С. 169–230.
- Темник Ю. А. Столетнее горное гнездо. Луганский завод (1795– 1887 гг.). Т. 1, ч. IV: Густав Гесс де Кальве. – Луганск, 2004. – С. 233–306.
- 297. Темник Ю. А. Столетнее горное гнездо. Луганский завод (1795—1887 гг.). Т. 1, ч. V : Апполон Мевиус. Луганск, 2004. С. 309—384.
- 298. Темник Ю. А. Столетнее горное гнездо. Луганский завод (1795—1887 гг.). Т. 1, ч. VI : Илиодор Федорович Фелькнер. Луганск, 2004. С. 387–456.
- 299. Темник Ю. А. Столетнее горное гнездо. Луганский завод (1795—1887 гг.). Т. 1, ч. VII: Иван Августович Тиме. Луганск, 2004. С. 459–511.
- 300. Терпигорев Александр Митрофанович // Биографический словарь деятелей естествознания и техники. В 2 т. Т. 2. М–Я / под. ред. А. А. Зворыкина. М., 1959. С. 265–266.
- 301. Терпигорев А. М. Герой Социалистического труда академик А. А. Скочинский / А. М. Терпигорев, М. П. Татаринов // Научные труды по вопросам горного дела: сб. № 16 / МГИ. М., 1955. С. 5–21.
- 302. Тиме Иван Августович // Горная энциклопедия. В 5 т. Т. 5. СССР– Яшма / под ред. Е. А. Козловского. М., 1991. С. 152.
- 303. Трушков Николай Ильич // Биографический словарь деятелей естествознания и техники. В 2 т. Т. 2. М–Я / под. ред. А. А. Зворыкина. М., 1959. С. 283.
- 304. Тюрин В. Десять строк в энциклопедии / В. Тюрин // Изобретатель и рационализатор. 1993. № 9. С. 26—27. Об А.И. Бахмутском.
- 305. Тютюнник Н. Изобретатель угольного комбайна: К 120–летию А. И. Бахмутского / Н. Тютюнник // Сбойка. 2013. № 6 (207). С. 15.
- 306. Устинов Н. И. К 80-летию И. В. Сергеева / Н. И. Устинов // Научные сообщения. Вып. 334: Техника и технология разработки угольных месторождений / Ин-т горного дела им. А. А. Скочинского. М., 2008. С. 12–14.

- 307. Фролов Петр Козьмич // Биографический словарь деятелей естествознания и техники. В 2 т. Т. 2. М–Я / под. ред. А. А. Зворыкина. М., 1959. С. 327.
- 308. Чебалин П. Л. Бридько И. И. : очерк / П. Л. Чебалин. Донецк : Донбасс, 1971. 84 с.
- 309. Чепурнов А. На Луганщине директор шахты, в России министр / А. Чепурнов // Наша газета. 2013. 6 апреля. С. 6.

Лисуренко Анатолий Васильевич – бывший директор Перевальской шахты им. Артема, экс-министр топливной промышленности России.

- 310. Член-кореспондент АН СССР Александр Онисимович Спиваковский // Мельников Н. В. Горные инженеры. Выдающиеся деятели горной науки и техники / Н. В. Мельников. М., 1981. С. 100–109.
- 311. Член–кореспондент АН СССР Григорий Ильич Маньковский // Мельников Н. В. Горные инженеры. Выдающиеся деятели горной науки и техники / Н. В. Мельников. М., 1981. С. 71–87.
- 312. Член–кореспондент АН СССР Игорь Николаевич Плаксин // Мельников Н. В. Горные инженеры. Выдающиеся деятели горной науки и техники / Н. В. Мельников. М., 1981. С. 88–99.
- 313. Член-кореспондент Польской академии наук Болеслав Михайлович Крупинский // Мельников Н. В. Горные инженеры. Выдающиеся деятели горной науки и техники / Н. В. Мельников. 3-е изд., доп. М., 1981. С. 192–200.
- 314. Agrikola G. Gesprach vom Bergwesen / Georg Agrikola. Донецьк : Донецьке від. Наук. т–ва ім. Шевченка ; Ред. "Укр. гірн. енцикл.", 2006. 208 с.
 - Див. також № 29, № 61, № 72, № 82, № 107, № 110, № 180, № 192, № 440.

6. Історія розвитку гірничої справи Фонбасу

- 315. Авторитет и признание : к 20-летию холдинговой компании "Ровенькиантрацит" / под ред. Е. В. Семенихиной. Ровеньки : Ровеньковские вести. 2000. 51 с.
- 316. Бакулев Г. Д. Развитие угольной промышленности Донецкого бассейна / Г. Д. Бакулев. М. : Гостехиздат, 1955. 672 с.

- 317. Бобров А. Г. О первооткрывателях угля в Донбассе / А. Г. Бобров // Региональная науч.—практ. конф. по истории Донбасса. Лисичанск, 1999. С. 20—23.

 О Капустине Г. Г.
- 318. Бровендер Ю. М. Геологічні та технологічні особливості розробки мідних руд в стародавніх копальнях Картамиша / Ю. М. Бровендер, Г. І. Гайко, Ю. П. Шубін // Проблеми гірничої археології (Доп. ІІ-го міжнар. Картамиського польового археолог. семінару, с. Новозванівка Попаснянського р–ну Луган. області 21–25 липня 2003 р.). Алчевськ : ДГМІ, 2003. С. 35–39.
- 319. Бровендер Ю. М. Украинско-российская экспедиция по изучению древних памятников горного дела Донбасса: итоги полевого сезона 2001 года и перспективы исследований / [сост : Ю. М. Бровендер, А. Ф. Горовой, В. Н. Дорофеев и др.]; М-во образования и науки Украины, ДГМИ. Алчевск : ДГМИ, 2002. 77 с.
- 320. Бронзовий вік друга грань епохи ранніх металів нашого краю. Металовиробництво й металообробка в Подінців в 3–2 тис. до н.е. // Історія Луганського краю / І. Ю. Бровченко, А. О. Климов, К. І. Красильніков та ін. ; за ред. В. С. Курила. Луганськ , 2008. Розд. 1.6. С. 49–53.
- 321. Будкова Н. П. Расцвет горного дела. Кадиевка 100 лет назад / Н. П. Будкова // Сбойка. – 2013. – № 8. – С. 14–15.
- 322. Бутов В. Б. Летопись донского «солнечного камня», или «Откуда есмь пошли угольные шахты на Дону» / В. Б. Бутов // Уголь. $2007. N_{\odot} 8. C. 81-83.$
- 323. Великий И. Г. Луганские шахтостроители : воспоминания о прошлом, размышления о будущем луганских шахтостроителей / И. Г. Великий. Луганск : Лугань, 1997. 160 с.
- 324. Відкриття Донецького вугільного басейну // Гайко Г. І. Історія гірництва / Г. І. Гайко, В. С. Білецький. К. : Алчевськ, 2013. Розд. 9.3. C. 470-494.
- 325. Вознесенский рудник // Сбойка. 2013. № 13 (214). С. 14. История ведения добычных работ в Петровском районе, который ныне является частью Донецка. О деятельности горного инженера А. А. Ауэрбаха.
- 326. Вялый К. И. Предприятие, устремленное в будущее / К. И. Вялый // Уголь Украины. 2010. № 12. С. 5—12.

К 30-летию ш. «Комсомолець Донбасса».

- 327. Геологічні дослідження краю // Історія Луганського краю / І. Ю. Бровченко, А. О. Климов, К. І. Красильніков та ін. ; за ред. В. С. Курила. Луганськ , 2008. Розд. 3.4. С. 194–196.
- 328. Гнатко О. Запальщик с Луганской шахты / О. Гнатко // Сбойка. 2010. № 10. С. 24. История горного дела на Луганщине.
- 329. Горовой А. Ф. К истории горного дела в Донбассе / А. Ф. Горовой // Региональная науч.—практ. конф. по истории Донбасса. Лисичанск, 1999. С. 27—31.
- 330. *Дорофеев В. Н. Горный промысел в Донбассе в доугольный период / В. Н. Дорофеев, А. Ф. Горовой, Ю. М. Бровендер // Материалы междунар. конф., посвященной открытию угля в Донбассе. Луганск, 2002. С. 9–16.
- 331. *Дорофеев В. Н. Горный промысел в Донбассе в доугольный период / В. Н. Дорофеев, А. Ф. Горовой, Ю. М. Бровендер // Міжнар. наук.—техн. конф., присвячена 280—річчю відкриття М. Вепрецським та С. Чирковим кам'яного вугілля у Донецькому басейні: доповіді та повідомлення. Луганськ, 2002. С. 50—58.
- 332. Дорофеев В. Н. Древние рудники в бассейне Северского Донца / В. Н. Дорофеев, Ю. М. Бровендер, Г. И. Гайко // Горный журнал. 2003. № 1. С. 72—73, 92.
- 333. Дорофеев В. Н. Основные этапы развития горного промысла в Донбассе / В. Н. Дорофеев, А. Ф. Горовой // Сб. науч. тр., посвященный 45-летию ДГМИ «Перспективы развития угольной промышленности в XXI веке» (Алчевск, 16 апреля 2002 г.) / редкол.: В. Н. Окалелов, А. Ю. Рутковский, С. С. Сиротин и др. Алчевск, 2002. С. 89–92.
- 334. Егерева Э. И. Под счастливой звездой : очерки из истории шахты им. Артема / Э. И. Егерева, М. Е. Ситкин. – Донецк : Донбасс, 1977. – 145 с.
- 335. Жил–был, России служил // Уголь. 1992. № 9. С. 62. Об истории создания первого угольного рудника на территории Луган. обл.
- 336. Закурдаев В. Край шахтарської слави / В. Закурдаев // Молодогвардієць. 1981. 9 квітня.

 3 історії освоєння і розвитку вугільної промисловості в Донбасі.
- 337. Зародження вугільної промисловості в Донбасі // Історія Луганського краю / І. Ю. Бровченко, А. О. Климов,

- К. І. Красильніков та ін. ; за ред. В. С. Курила. Луганськ, 2008. Гл. 3.2. С. 185–191
- 338. Звезды, рожденные Октябрем. Очерки о людях Донбасса. Донецк : Донбасс, 1977. 120 с.

О бригадире комплексной бригады шахты «Красный партизан» В. Мурзенко.

- 339. Зеленский В. В гостях у его величества угля: Лисичанский музей горного дела / В. Зеленский // Сбойка. 2008. № 7/8. С. 36–37.
- 340. Ивашин В. М. Новаторство в угольной отрасли Украины / В. М. Ивашин // Сбойка. 2008. № 6 (134). С. 14–15.
- 341. История становления и развития в Донецкой области специализированной системы (структуры) для строительства, реконструкции и технического перевооружения шахт. 1900–2000 гг.: ретросп. обзор / редкол.: В. В. Белый, А. С. Шульга, И. М. Беркович, Г. М. Цурпал. Донецк : ОАО ГХК "Донбассшахтострой", 2001. 181 с.
- 342. Кобельнюк А. Двухсотлетний помнит о своей колыбели / А. Кобельнюк // Наша газета. – 1995. – 30 августа. История угольной промышленности Донбасса.
- 343. Кострица Ю. П. 200-летие индустриального Донбасса: очерки о праздновании в Лисичанске юбилея Донецкого каменноугольного бассейна. Август 1995 г. / Ю. П. Кострица. Донецк: Б. и., 1999. 143 с.
- 344. Кострица Ю. П. Страницы старого Донбасса : очерки / Ю. П. Кострица. Донецк : Донбасс, 1991. 83 с.
- 345. Кострица Ю. П. У истоков горнозаводского дела: очерки истории развития Лисичанского каменноугольного района XVIII–XX вв. Ростов н/Д: Ростовское книжное изд–во, 1994. 151 с.
- 346. Михайличенко В. «Красный директор» с «белой отметиной» / В. Михайличенко // Луганская правда. 2006. 21 октября. С. 2—3. Об И. И. Зубкове управляющем трестом «Донбассантрацит» с 1932, расстрелянном 10 июля 1937 года, реабилиторованом в 1956 году.
- 347. Михелис А. Как это было, как есть и как это должно бать : к 40–летию "Методики разведки угольных месторождений Донецького бассейна" / А. Михелис // Геолог України. 2012. № 4. С. 139—144.
- 348. Мокров Л. Почин, рожденный жизнью / Л. Мокров // Ворошиловградская правда. 1986. 16 сентября / 5 октября.

К 30-летию Мамаевского движения.

- 349. На початку століття (1900–1914 рр.) // Історія Луганського краю / І. Ю. Бровченко, А. О. Климов, К. І. Красильніков та ін. ; за ред. В. С. Курила. Луганськ, 2008. Розд. 4.1. С. 238–256.
- 350. Новик Е. О. История геологических исследований Донецкого каменноугольного бассейна (1700–1917) : [монография] / Е. О. Новик, В. В. Пермяков, Е. Е. Коваленко. К. : Изд–во АН УССР, 1960. 531 с.
- 351. Новик Е. Б. 60–летний юбилей: не финиш, а старт / Е. Б. Новик // Уголь Украины. -2012. -№ 4. C. 17–23. История ООО «Донецкшахтопроходка».
- 352. Об открытии угольных месторождений Донбасса // Региональная науч.—практ. конф. по истории Донбасса. Лисичанск, 1999. С. 37–38.

О Капустине Г. Г.

- 353. Озеров И. Ф. Маркшейдерской службе Донбасса 200 лет / И. Ф. Озеров // Уголь Украины. 1996. № 2. С. 2–5.
- 354. Основатели Вознесенского рудника // Сбойка. 2013. –№15/16. С. 26.

Бахмутский уезд. О роде Карповых.

355. Открытие Донецкого каменноугольного бассейна // Уголь. – 1995. – № 1. – С. 66–67.

Главы из книги Ф. Д. Бублейникова «Геологические поиски в России». О Капустине Г. Г.

- 356. Писаржевский О. Н. Дмитрий Иванович Менделеев : его жизнь и деятельность / О. Н. Писаржевский. М. : Гостехиздат, 1953. 95 с.
- Пірко В. О. Соляні промисли Донеччини в XVII–XVIII ст.: історикоекономічний напис і уривки з джерел: монографія / В. О. Пірко, М. В. Литвиновська. – Донецьк: Сх. вид. дім, 2005. – 136 с.
- 358. Поднятый из руин Донбасс // Украинская техническая газета. 2008. № 9. С. 4–5.
- 359. Поиски горючего камня // Кострица Ю. П. Страницы старого Донбасса : очерки / Ю. П. Кострица. Донецк : Донбасс, 1991. С. 10–14.

О Капустине Г.Г.

360. *Поляков В. Ф. Ведущие за собой / В. Ф. Поляков. – М. : Недра, 1974. – 41 с.

О бригаде В. Мурзенко, шахты «Красный партизан» Ворошиловград. обл.

- Проблеми гірничої археології : доп. ІІ–го міжнар. Картамиського польового археолог. семінару / наук. ред. : П. П. Толочко, В. М. Дорофєєв ; М–во освіти України, ДГМІ. Алчевськ : ДГМІ, 2003. 225 с.
- 362. Проблемы развития Донецкого горно-металлургического центра эпохи бронзы : отчет о НИР (заключит.) : 170-ГБ / ДонГТУ ; рук. Бровендер Ю. Алчевск, 2011. 521 с.
- 363. Промисловість Луганщини в другій половині XIX століття. Вугільна промисловість // Історія Луганського краю / І. Ю. Бровченко, А. О. Климов, К. І. Красильніков та ін. ; за ред. В. С. Курила. Луганськ, 2008. Розд. 3.9. С. 210–213.
- 364. Промисловість Луганщини в другій половині XIX століття. Гірничозаводська наука в краї // Історія Луганського краю / І. Ю. Бровченко, А. О. Климов, К. І. Красильніков та ін. ; за ред. В. С. Курила. Луганськ, 2008. Розд. 3.9. С. 222–223.
- Промисловість області в повоєнні роки // Історія Луганського краю /

 НО. Бровченко, А. О. Климов, К. І. Красильніков та ін.; за ред. В. С. Курила. Луганськ, 2008. Розд. 4.5. С. 320–331.
- 366. Путкарадзе Л. От колышка до первой тонны / Л. Путкарадзе // Наша газета. 2013. 17 апреля. С. 5.

 1956 год строительство угольных предприятий в Донбассе. Об инженерах—
 - 1956 год строительство угольных предприятий в Донбассе. Об инженерах—шахтостроителях: Минаеве И. Г., Злобине Г. К., Засядько А. Ф.
- 367. *Работы украинско—российской экспедиции на Картамышском рудопроявлении Луганской области Украины / В. Н. Дорофеев, А. Д. Пряхин, В. В. Отрощенко, Ю. М. Бровендер и др. // Археологические открытия 2001 года. М., 2002. С. 357–360.
- 368. Роки соціалістичної модернізації (1921–1941 рр.) // Історія Луганського краю / І. Ю. Бровченко, А. О. Климов, К. І. Красильніков та ін. ; за ред. В. С. Курила. Луганськ, 2008. Розд. 43. С. 281–303.
- 369. Сапицкий К. Ф. Начало разработки каменного угля в нашей стране и за рубежом / К. Ф. Сапицкий // Региональная науч.—практ. конф. по истории Донбасса. Лисичанск, 1999. С. 19—20.
- 370. Сапицкий К. Ф. Сказание о солнечном камне : науч.—попул. очерк об угле / К. Ф. Сапицкий. 2—е изд., доп. Донецк : Донбас, 1983. 192 с.

- 371. Синявська Л. І. Забезпечення гірничо—видобувної промисловості Донбасу працівниками у 1914—1917 рр. / Л. І. Синявська // Наука. Релігія. Суспільство. 2012. № 4. С. 55–59.
- 372. Сіль землі Донецької / Г. І. Гайко, Т. Мікось, Я. Хмура, Ю. М. Бровендер, Р. І. Кінаш // Науковий світ. 2006. № 2. С. 20–21.
- 373. Смирнов Л. Н. Донецкий угольный бассейн / Л. Н. Смирнов // Горная энциклопедия. В 5 т. Т. 2. Геосферы–Кенай / под. ред. Е. А. Козловского. М., 1986. С. 243–249.
- 374. Сокровища Центрального Донбасса : очерки / Н. А. Алышев, М. Ф. Малюга, К. С. Трошкин и др. Донецк : Изд–во «УкрНТЭК», 2002. 256 с.
- 375. Стадниченко О. "Дзержинке" из Дзержинска 150 трудовых лет / О. Стадниченко // Сбойка. 2010. № 7/8. С. 14.
- 376. Стадниченко О. За 150 лет − 500 млн. тонн / О. Стадниченко // Сбойка. -2010. № 7/8. C. 10. К 150–летию со дня начала добычи антрацита в Торезском регионе Донбасса.
- Столбовой Е. И. Об экспедиции Капустина Никсона 1724–1725 гг. / Е. И. Столбовой // Региональная науч.—практ. конф. по истории Донбасса. – Лисичанск, 1999. – С. 32–33.
- 378. Татаринов С. И. Древние горняки металлурги Донбасса / С. И. Татаринов. Славянск : Печатный двор, 2003. 132 с.
- 379. Татаринов С. И. История Бахмута—Артемовска, добыча угля в его окрестностях для солеварения / С. И. Татаринов // Региональная науч.— практ. конф. по истории Донбасса. Лисичанск, 1999. С. 33—35.
- 380. Темник Ю. А. Столетнее горное гнездо. Луганский завод (1795—1887 гг.). Т. 1 : Выдающиеся деятели науки и техники XVIII XIX веков. Карл Гаскойн. Михаил Соймонов. Евграф Ковалевский. Густав Гесс де Кальве. Аполлон Мевиус. Илиодор Фелькнер. Иван Тиме / Ю. А. Темник. Луганск : Шико, 2004. 530 с.
- 381. Тютюнник Н. Г. История первомайских шахт: книга худож.—док. очерков о шахтах Первомайска; повесть: Поручик Тошкович / Н. Тютюнник. Луганск: Промпечать, 2012. 346 с.
- 382. *Украинско-российская экспедиция по изучению комплекса памятников эпохи поздней бронзы Картамышского археологического микрорайона / Ю. М. Бровендер, В. Н. Дорофеев, В. В. Отрощенко и др. // Історичні науки: проблеми розвитку

- (Матеріали міжнар. наук. конференції, 17–18 травня 2002 р.). Луганськ, 2002. С. 24–26.
- 383. Украинско-российская экспедиция по изучению древних памятников горного дела Донбасса: итоги полевого сезона 2001 года и перспективы исследований / [сост: Ю. М. Бровендер, А. Ф. Горовой, В. Н. Дорофеев и др.]; М-во образования и науки Украины, ДГМИ. Алчевск: ДГМИ, 2002. 77 с.
- 384. Уроки истории: 26 1943 октября гола. Постановление Государственного Комитета Обороны «O первоочередных мероприятиях по восстановлению угольной промышленности Донецкого бассейна» (выдержка) // Сбойка. – 2005. – № 5. – С. 24–25.
- 385. Чепурнов А. Пик добычи угля: История края / А. Чепурнов // Наша газета. 2013. 23 июля. С. 6. История горного дела Луганшины.
- 386. Чепурнов Ю. И на Байконуре наши показатели, что такое красивая работа / Ю. Чепурнов // Луганская правда. 2003. 20 мая. С. 3. О работе треста «Луганскшахтопроходка».
- 387. 60 праздников Шахтерского Величия: из книги Н. С. Сургая, С. П. Фищенко, С. В. Янко "Юбилеи шахтерского труда" // Сбойка. 2007. № 7/8. С. 3–9.
- 388. Шкурский Е. Ф. Горногеологические условия разработки нижнепермских медистых песчаников на территории Донецкого горно-металлургического центра эпохи поздней бронзы (рудники «Червоне озеро I, II, III, IV») / Е. Ф. Шкурский // Доно-Донецкий регион в эпоху бронзы. Сер. Археология восточно-европейской степи. Воронеж, 2003. С. 119–122.
- 389. Шкурский Е. Ф. Разработка медистых песчаников картамышской свиты P1krt(Q) на територии Донецкого горно-металлургического центра эпохи поздней бронзы / Е. Ф. Шкурский // Проблеми гірничої археології (матеріали І Картамиського польового археолог. семінару). Алчевськ, 2003. С. 51–55.
- 390. Шубин Ю. П. Геологические аспекты археологических исследований в пределах медистых отложений Бахмутской котловины / Ю. П. Шубин // Проблеми гірничої археології (матеріали І Картамиського польового археолог. семінару). Алчевськ, 2003. С. 60—62.
- 391. Шубин Ю. П. Предварительные результаты изучения археологических шлаков медеплавильного производства

- Бахмутской котловины / Ю. П. Шубин // Исторические и футурологические аспекты развития горного дела : сб. науч. тр. / под ред. Г. И. Гайко ; ДонГТУ. Алчевск, 2005. С. 176–178.
- 392. *Шубин Ю. П. Прогнозно-поисковое значение геологических данных при проведении археологических исследований в Бахмутской котловине Донбасса / Ю. П. Шубин // Доно-Донецкий регион в эпоху бронзы. Воронеж, 2003. С. 118.
 - Див. також № 18, № 75, № 92, № 107, № 116, № 149, № 150, № 160, № 235, № 237–244, № 283, № 289, № 304, № 305.

6.1. Стахановський рух

- 393. Андрианов В. Стаханов и стахановцы / В. Андрианов // Портреты на фоне епохи. М., 1990. С. 241–251.
- 394. Білогуб І. З художнього літопису стахановського руху в Донбасі / І. Білогуб // Прапор перемоги. 1987. 23 вересня.
- 395. Бондарь А. Звезда первой величины / А. Бондарь // Луганская правда. 2010. 17 июля. С. 3.
- 396. Будкова Н. Все для фронта / Н. Будкова // Наша газета. 2005. 21 июля. С. 10.
- 397. Будкова Н. Вчера рекорд. Завтра норма / Н. Будкова // Наша газета. 2005. 11 июня. С. 6.
- 398. Будкова Н. Корни из Стаханова / Н. Будкова // Наша газета. 2005. 5 февраля. С. 4. К 70-летию стахановского движения.
- 399. Будкова Н. На мирный лад / Н. Будкова // Наша газета. 2005. 11 августа. С. 10.
- 400. Будкова Н. Так им время велело.../ Н. Будкова // Наша газета. 2005. 26 мая. С. 3.
 - О стахановском движении в СССР.
- 401. Будкова Н. У истоков новаторства / Н. Будкова // Наша газета. 2005. 31 марта. С. 9.
- 402. Великий почин Алексея Стаханова // Сбойка. 2005. № 1(93). С. 22–24.
 - Использован материал книги В.М. Желтухина «Парторг ЦК ВКП(б)» и очерк Э.О. Чолака «Стахановуголь гордость и боль угля Украины».
- 403. Вербиченко В. Как стахановский рекорд оформляли после рекорда / В. Вербиченко // Сбойка. 2005. № 6/7. С. 10–12.
- 404. Горные командиры Луганщины / [под ред. А. В. Чепурнова]. Луганск : ООО «Промпечать», 2005. 271 с.

- 405. Горячее дыхание тех лет // Сбойка. 2005. № 1(93). С. 24–26. Письма активного учасника стахановского движения И.А. Бугаева.
- 406. Довнар Г. Бросая тень на стахановський рекорд, или кому и зачем это нужно? / Г. Довнар // Луганская правда. 2004. 14 сентября. С. 3.
- 407. Довнар Г. Ложь и правда о стахановском движении / Г. Довнар // Голос Донбасса. 2000. 17 августа. С. 4.
- 408. Евдокимов Н. Наследники Стаханова / Н. Евдокимов // Пласты покорять молодым : очерки. Донецк : Донбасс, 1985. С. 25–29.
- 409. Евдокимов Н. А. Стахановский запев / Евдокимов Н. А. Донецк, 1985.-32 с.
- 410. *Евтеев П. Так начиналось... / П. Евтеев // Ворошиловградская правда. 1983. 19 октября ; 21 октября.
- 411. Ермоченко Н. «Берегите, жалейте стариков…» : беседа с П. Е. Синяговским / Н. Ермоченко // Жизнь Луганска. 1995. 24 августа.

О стахановце Донбасса - Петре Ефимовиче Синяговском.

- 412. Ефанова И. Стахановское движение : День вчерашний и сегодняшний. А день завтрашний? / И. Ефанова // Наша газета. 2004. 3 июня. С. 10.
- 413. Ивашин В. М. Новаторские традиции в угольной промышленности Украины / В. М. Ивашин // Уголь Украины. 2009. № 9. С. 3–7.
- 414. Карачурин Ф. Стахановскому почину жить вечно! / Ф. Карачурин // Вечерний Алчевск. 2005. 31 августа. С. 6.
- 415. Клименко Н. Судьбоносная смена, роковая судьба / Н. Клименко // Охрана труда. 2010. № 9. С. 22–23.
- 416. Коновалов Е. Слава тебе и поклон, забойщик Стаханов / Е. Коновалов // Луганская правда. 2010. 7 июля. С. 5.
- 417. Кузминков Н. В. Краснозвездному движению 75! / Н. В. Кузминков, Н. С. Сургай, С. П. Фищенко // Сбойка. 2006. № 9. С. 22—23.

История угольной промышленности Донбасса 20-30 годы.

- 418. Кущ П. «Це наша історія зі знаком плюс» / П. Кущ // Урядовий кур'єр. 2010. 20 жовтня. С. 8.
- 419. *Ларін П. Успадкований подвиг / П. Ларін // Україна. 1969. № 5. С. 11–12.

О Стаханове и его последователях.

- 420. Лисицына И. У истоков легендарного рекорда / И. Лисицына // Наша газета. — 2005. — 18 января. — C. 6.
- 421. Литвинова Л. Стахановцы военных и послевоенных лет / Л Литвинова // Сбойка — 2005 — № 6/7 — С 16
- 422. Литов В. Ф. К 50-летию стахановского движения / В. Ф. Литов // Кокс и уголь. – 1985. – № 8. – С. 3–5.
- 423. Макарова А. Время выбрало их имена / А. Макарова // Наша газета. − 2010. − 12 августа. − С. 4.
- 424. Мить і Вічність рекорду: докум. оповідання / упоряд. О. П. Ракін. К.: Молодь, 1985. – 128 с.

О Стаханове и его последователях.

- 425. Мурзенко В. Г. Воспитание рекордом / В. Г. Мурзенко. Донецк: Донбасс, 1973. – 59 с.
 - О бригаде В. Г. Мурзенко из шахтоуправления «Красный партизан», комбината «Свердловантрацит», Ворошиловградской обл., опыт ее работы.
- 426. Особова О. «У романі ви прочитаєте, як ставилися до рекорду товариші Стаханова» / О. Особова // Урядовий кур'єр. — 2010. — 15 вересня. – C. 7.
- 427. Перцовский С. Рожденный стахановской стройкой / С. Перцовский // Наша газета. – 2010. – 26 августа. – C. 5.

Стахановское движение на Северодонецкой земле.

- 428. Полякова Н. ИРМИНО: на третьем столетии жизнь только начинается / Н. Полякова // Луганская правда. — 2010. — 3 августа. — C. 1.
- 429. Путренко 3. Стаханов город шахтерский? / 3. Путренко // Наша газета. – 2008. – 16 октября. – C. 4.

История края, стахановского движения.

- 430. Пятидесятилетие стахановського движения // Уголь СССР / под ред. Б. Братченко. – М., 1985. – С. 98–127.
- 431. Родина стахановского движения: вчера, сегодня, затра // Наша газета. – 2008. – 12 августа. – С. 4.
- 432. Рыжков В. И. Над копрами звезды комсомольские / В. И. Рыжков, Ю. Сагань, Г. Корж. – К.: Молодь, 1985. – 128 с.: ил. – (Антология Всесоюзных ударных комсомольських строк).

Об А. Г. Стаханове.

- 433. Синицын С. Как рождался памятник Стаханову / С. Синицын // Наша газета. 2010. 24 июля. С. 9.
- 434. Стадниченко О. Побит стахановский рекорд / О. Стадниченко // Сбойка. 2010. № 7/8. С. 8.

 В Дзержинске Донецкой области превзойден рекорд Алексея Стаханова.
- 435. Стахановское движение // Зворыкин А. А. Очерки по истории советской горной техники / А. А. Зворыкин. М., 1950. Гл. 1. С. 32–33.
- 436. Стахановское движение // История технического развития угольной промышленности Донбасса. В 2 т. Т. 1 / под ред. А. Н. Щербаня. К., 1969. Гл. XXXV. С. 558–561.
- 437. Торжества в Стаханове // Сбойка. -2010. № 7/8. C. 3, 5. К 75–летию стахановського движения.
- 438. Троян Н. Мы покаряем время...Стахановское движение: взгляд с порога 90-х / Н. Троян // Донбасс. 1990. № 1. С. 67–80.
- 439. *У истоков могучего движения: А. Г. Стаханов и парторг шахты «Центральная Ирмино» К. Г. Петров в забое в ночь установления рекорда с 30 на 31 августа 1935 года (фотоинформация) // Возианов В. Ф. Истоки и плоды братства / В. Ф. Возианов. К., 1985. С. 163.
- 440. Умер организатор стахановского движения. С ним уходит эпоха // За металл. 1995. 8 июля. О Петрове К. Г.
- 441. *Федоров Б. И. Сенсация и время : Размышления о судьбе рекорда Стаханова / Б. И. Федоров // Экономика и организация промышленного производства. 1989. № 10. С. 97—101.
- 442. Храпов В. Город Ирмино родина Стахановского края: история и современность / В. Храпов. Луганськ : Світлиця, 2005. 368 с.
- 443. Чепурнов А. Если сравнить бригады тысячетонницы 80–х годов и нынешние / А. Чепурнов // Сбойка. 2005. № 2(94). С. 13. К 70–летию стахановського движения.
- 444. Чепурнов А. Причастны к подвигу труда / А. Чепурнов // Наша газета. 2010. 14 августа. С. 14.
- 445. Штепа А. Звезды не гаснут / А. Штепа // Сбойка. 2005. № 3(95). С. 11.
 - О стахановце Донбасса Петре Ефимовиче Синяговском.

446. Янко С. В. Стахановскому движению — 75! / С. В. Янко, Н. Г. Коваль // Уголь Украины. — 2010. — № 8. — С. 4—9. Див. також № 503.

6.2. Знатні гірники Фонбасу

- 447. Автограф на эпохе // Лисовенко Н. Зори Донбасса / Н. Лисовенко. М., 1984. – С. 85–89.
 - О трудовом пути А. Г. Стаханова помошника гл. инженера шахты № 2—43 им. Тореза.
- 448. Автографы комсомолии: худож.—док. повести / сост. В. С. Логачев. Донецк: Донбасс, 1984. 171 с. О Стаханове А. Г.
- 449. Алексей Григорьевич Стаханов (биографическая справка) // Уголь Украины. 2005. № 8. С. 11.
- 450. Алексей Стаханов и его последователи // Уголь Украины. 2005. № 8. С. 4–10.
- 451. Ангелина П. Н. Вместе с народом / П. Н. Ангелина // Нас выбрало время: Рассказы знатних людей Донбасса о времени и о себе. Донецк, 1987. С. 36–40.
- 452. Андрианов В. Третья смерть Алексея Стаханова? / В. Андрианов // Правда. 1989. 4 декабря.

 Против искажения в прессе некоторых славн. страниц сов. истории.
- 453. Антипова А. Алексей Стаханов : Взлет и забвение / А. Антипова // Известия Луганщины. 2005. № 3. С. 5.
- 454. Бешуля В. Еще раз о А. Г. Стаханове / В. Бешуля // Сбойка. 2006. № 12. С. 24.
- 455. Бистрюков Ю. Місто Стаханова / Ю. Бистрюков // Молодогвардієць. 1983. 30 серпня.
- 456. Блидченко П. Легендарный директор / П. Блидченко // Наша газета. 2012. 27 ноября. С. 6.
 - К 100-летию со дня рождения Ф. С. Капусты, Героя Соц. Труда, заслуженного шахтера УССР.
- 457. Блидченко П. Новатор Иван Побока / П. Блидченко // Наша газета. 2013.-18 июня. С. 7.
 - К 100-летию знатного шахтера, Героя Соц. Труда Ивана Побоки.

- 458. Блидченко П. Подвиг Поджарова / П. Блидченко // Сбойка. 2013. № 7. С. 11.
 - О шахтере, Герое Соц. Труда Поджарове Павле Кузьмиче (1913–1988 гг.).
- 459. Блидченко П. Уголек Павла Поджарова / П. Блидченко // Наша газета. 2013. 5 марта. С. 7.
 - О Герое Соц. Труда, Лауреате Государственной премии, почетном шахтере СССР Поджарове Павле Кузьмиче.
- 460. Бондарь А. Еще раз о Стаханове / А. Бондарь // Сбойка. 2006. № 2/3. С. 12.
- 461. Бридько И. И. Наш метод / И. И. Бридько // Нас выбрало время : Рассказы знатних людей Донбасса о времени и о себе. Донецк, 1987. С. 48–56.
- 462. Васильев В. С гордым именем Стаханов! / В. Васильев // Луганская правда. 2007. 6 ноября. С. 2.
 - Тридцать лет назад оборвалась жизнь нашего легендарного земляка А. Г. Стаханова.
- 463. Воротников С. Нормальный мужик Алексей Стаханов / С. Воротников // Наша газета. 2010. 12 июня. С. 4.
- 464. Герои подземных дорог // Сапицкий К. Ф. Сказание о солнечном камне / К. Ф. Сапицкий. Донецк, 1983. С. 172–182. Об А. Г. Стаханове.
- 465. Герои Украины живут рядом // Наша газета. 2013. 21 июня. С. 3.
 - Сергей Гениевский первый из горняков Луганщины Герой Украины.
- 466. Герои шахтерского труда // Наша газета. 2008. 30 августа. С. 4–5.
- 467. Гершберт С. Р. Стаханов и стахановцы / С. Р. Гершберт. М. : Политиздат, 1985. 207 с.
- 468. Глинина О. Новатор угольной промышленности / О. Глинина // Уголь. 2005. № 12. С. 64–65.
 - К 100-летию со дня рождения Алексея Григорьевича Стаханова.
- 469. Глинко А. М. Бригадный подряд в проходке : монография / А. М. Глинко. К. : Техніка, 1979. 48 с.
- 470. Гончаров Н. Е. Судьба великого забойщика: малоизвестные факты жизни / Н. Е. Гончаров // Сбойка. -2012. -№ 2. С. 10–11. К 110—летию со дня рождения Н. А. Изотова.

- 471. Гралевская А. Александр Борисов: «Шахтером мечтал быть всегда» / А. Гралевская // Огни. – 2012. – 22 августа. – С. 5.
 - О полном кавалере знака «Шахтерская слава» Александре Борисове.
- 472. Грибенко Е. Трудовая книжка Виктора Захарова / Е. Грибенко // Наша газета. – 2006. – 19 января. – C. 10.
 - О Почетном шахтере, кавалере знака «Шахтерская слава» трех степеней.
- 473. Гришин Я. Вожак / Я. Гришин // Ворошиловградская правда. 1972. – 4 марта.
 - О Герое Соц. Труда бригадире шахты № 3 «Дарьевская» Г. И. Моцаке.
- 474. *Довнар Г. И. В забой отправился / Г. И. Довнар // Рабочее созвездие: худож.-публ. сб. - Челябинск: Донецк, 1987. - С. 7-14.
- 475. Довнар Г. С. Делись огнем: роман-хроника / Г. С. Довнар. -Донецк: Донбасс, 1989. – 285 с. Об А. Г. Стаханове.
- 476. Дюнин В. Шагни первым / В. Дюнин, В. Проскура. Изд. 2-е, доп. М.: Политиздат, 1975. – 144 с. Об А. Г. Стаханове.
- 477. Жариков Л. М. Как Никита Изотов с Шубиным соревновался: шахтерские сказки / Л. М. Жариков // Собр. Соч. Т. 3. / Л. М. Жариков. – М., 1986. – С. 347–352. О знатном горняке Н. Изотове.
- 478. Жариков Л. М. Николай Мамай и его товариши : очерк / Л. М. Жариков // Собр. Соч. Т. 3. / Л. М. Жариков. – М., 1986. – C. 71–83.
 - О Бахмутском А. И. изобретателе первого в мире угольного комбайна.
- 479. Живи и здравствуй во славе, Великий Мурзенко! : репортаж с пристрастием со дня рождения дважды Героя // Сбойка. – 2006. – № 4. - C. 9.
- 480. Зеленский В. 175 объектов Александра Файн-Гольда / В. Зеленский // Сбойка. – 2010. – № 7/8. – С. 25–26. Полный кавалер знаков «Шахтерская слава», строитель многих объектов
 - Углепрома.
- 481. Иванченко Иван Васильевич : некролог, краткая биография // Сбойка. – 2012. – № 1(177). –С. 24.
 - О Герое Соц. Труда, почетном шахтере И. В. Иванченко.

- 482. Изотов Н. А. Моя работа / Н. А. Изотов // Нас выбрало время : Рассказы знатних людей Донбасса о времени и о себе. Донецк, 1987. С. 26–30.
- 483. Ільченко А. Гарт шахтарський / А. Ільченко // Прапор перемоги. 1971. 11 травня.

О Герое Соц. Труда В. Воротникове.

- 484. Коваль Анатолий Николаевич: К 70-летию со дня рождения // Уголь Украины. – 2009. – № 1/2. – С. 55.
- 485. *Козаков А. Стаханов в фильме и в жизни / А. Козаков // Искусство кино. 1986. № 3. С. 102–108.

Из истории создания документального фильма «Алексей Стаханов» : 1936 г. : Воспоминания

- 486. Колесников А. Важен пример коммуниста / А. Колесников // Ответственность беру на себя. Донецк, 1986. С. 9–14.
 - Об А. Я. Колесникове бригадире горнорабочих очистного забоя ш. Молодогвардейская.
- 487. Колесников А. Я. Преодоление / А. Я. Колесников // Нас выбрало время: Рассказы знатних людей Донбасса о времени и о себе. Донецк, 1987. С. 119–127.
- 488. Кривонос П. Ф. Магистрали жизни / П. Ф. Кривонос // Нас выбрало время: Рассказы знатных людей Донбасса о времени и о себе. Донецк, 1987. С. 41–46.
- 489. Ланин Б. Книга об Алексее Стаханове / Б. Ланин // Наша газета. 2010. 23 декабря. С. 5.

О кн. Храпова В. Алексей Стаханов. Жизнь и подвиг

- 490. Ларин П. Ускорение : Стахановцы 80-х / П. Ларин // Ворошиловградская правда. 1985. 16 октября. О Василии Кривоносе — бригадире шахтостроителей.
- 491. Лермонтов В. Полный кавалер шахтерской славы / В. Лермонтов, В. Надршин // Луганская правда. 2004. 13 июля. С. 1,3. О Петре Тимофеевиче Скляре.
- 492. Лисовенко Н. Шахтер Иван Стрельченко / Н. Лисовенко // Восхождение. Очерки, репортажи, рассказы, стихи. Донецк : Донбасс, 1983. С. 16–17.
- 493. Литвинова Л. Правда о нем и его правда / Л. Литвинова // Сбойка. 2005. № 6/7. С. 18.

Об А. Стаханове.

- 494. Лісовенко М. Виклик Стаханова / М. Лісовенко // Урядовий кур'єр. 2003. 30 серпня. С. 10.
- 495. Любарский С. Виктор Кошельник : «Легких путей не искал» / С. Любарский // Сбойка. 2013. № 3(204). С. б.
 - О Герое Украины, ш. им. Ф.Э. Дзержинского «ДТЭК Ровенькиантрацит».
- 496. Любарский С. Герой Соц. Труда В. И. Лапай: «Горное дело опасное призвание» / С. Любарский // Сбойка. 2010. № 5. С. 16–18.
- 497. Манжула Анатолий Александрович: некролог // Сбойка. 2011. № 11/12. С. 41.
 - Наш земляк, заслуженный шахтер Украины, бывший зам. министра угол. пром-сти Украины (1980–1985гг.), депутат Верховного Совета УССР.
- Матвеев Н. Солнце под землей : Страницы жизни / Н. Матвеев. М. : Молодая гвардия, 1983. 143 с.
 О герое Советского Союза А. Г. Стаханове.
- 499. Миллионы Владимира Мурзенко: время и судьбы // Луганская правда. 2003. 5 апреля. С. 2.
- 500. Мокрищев Н. Алексей Стаханов один день и вся жизнь / Н. Мокрищев // Труд. — 1988. — 31 августа.
- 501. Москалюк Б. «Костина затея»: 3 января исполняется 105 лет со дня рождения Алексея Стаханова / Б. Москалюк // Наша газета. 2010. 30 декабря. С. 6.
- 502. Моцак Г. И. Трудные пласты / Г. И. Моцак // Нас выбрало время : Рассказы знатных людей Донбасса о времени и о себе. Донецк, $1987.-C.\ 102-108.$
- 503. Нас выбрало время : Рассказы знатных людей Донбасса о времени и о себе. Донецк, 1987. С. 31–35.
- 504. Они были первыми : сб. очерков о рабочих–инициаторах трудовых починов. М. : Профиздат, 1989. 237 с. О Стаханове А. Г.
- 505. Орел Т. Дочь знаменитого забойщика Алексея Стаханова Виолетта: «В особняке Берии мама сказала, что она жена Стаханова и ждет ребенка. Ее сразу вернули домой / Т. Орел // Наша газета. 2009. 12 ноября. С. 6; 14 ноября. С. 16.
- 506. Подвиг Алексея Стаханова символ доблесного труда. М., 1970. 11 с.

- 507. Подов В. И. Первые шахтеры и металлурги Донбасса : ист. очерк / В. Подов. Луганск : Світлиця, 2007. 51 с.
- 508. Поляков В. Ф. Изотов Никита Алексеевич / В. Ф. Поляков // Горная энциклопедия. В 5 т. Т. 2. Геосферы–Кенай / под ред. Е. А. Козловского. М., 1986. С. 410.
 - Об Изотове Н. А. шахтере, активном участнике стахановського движения.
- 509. Прокопенко В. «В Макеевке родился, в Луганске пригодился»: Герой Украины Владимир Макаров / В. Прокопенко // Сбойка. 2008. № 9. С. 18.
- 510. Путкарадзе Л. Владимир Мурзенко: «Для славы не работаю» / Л. Путкарадзе // Известия Луганщины. 2005. № 3. С. 1; 3.
- 511. Путкарадзе Л. Такой он, Герой / Л. Путкарадзе // Наша газета. 2003. 30 августа. С. 4. О В. Г. Мурзенко.
- 512. Путренко 3. У истока комплексных бригад: Луганщина: люди и судьбы / 3. Путренко // Наша газета. 2009. 24 октября. С. 8. О шахтере-новаторе Воротникове Сергее Илларионовиче.
- 513. Северин Н. Там на шахте угольной / Н. Северин // Ворошиловградская правда. 1986. 1 мая.

 О последователе Стаханова Петре Ефимовиче Синяговском.
- 514. Сорок стахановских лет: Статьи, очерки, хроника. Донецк : Донбасс, 1975. 188 с.
- 515. Стаханов А. Г. Жизнь шахтерская / А. Г. Стаханов. К. : Политиздат Украины, 1986. 202 с. : ил. (Люди трудовой доблести).
- 516. Стаханов А. Г. Рекорд / А. Г. Стаханов // Нас выбрало время : Рассказы знатных людей о времени и о себе. Донецк, 1987. С. 31–35.
- 517. Стаханов А. Г. Счастье быть первым / А. Г. Стаханов // Династии, возвеличенные трудом. Донецк, 1972. С. 28–30. Об А. Г. Стаханове – Герое Социалистического Труда.
- 518. Стаханов Алексей Григорьевич // Книга о Донбассе. Природа. Люди. Дела. Донецк, 1977. С. 249–251.
- 519. Стаханов О. Г. Життя шахтарське / О. Г. Стаханов. К. : Політвидав, 1973. 140 с.

- 520. Стаханова помнят не только в Стаханове // Наша газета. 2000. 2 сентября. С. 2.
- 521. Стрельченко И. И. Опора новая техника / И. И. Стрельченко // Нас выбрало время: Рассказы знатных людей о времени и о себе. Донецк, 1987. С. 109—118.
- 522. Сургай Н. Дорогой наш человек: К 80–летию И. И. Стрельченко / Н. Сургай, С. Фищенко // Сбойка. 2012. № 22/23. Разд. : Славное имя героя. С. 6–7.

 О дважды Герое Соц. Труда.
- 523. Сургай Н. С. Самозабвенный труженик угольного фронта: к 100-летию со дня рождения К. И. Поченкова / Н. С. Сургай, С. П. Фищенко. К. ; Луганск : Промпечать, 2005. 224 с.
- 524. *Тихомиров І. Підземні висоти / І. Тихомиров // Працею звеличені. К., 1972. С. 3—22. Про Героя Соціалістичної Праці О. Г. Стаханова.
- 525. Трудные пласты героя // Луган. правда. 2002. 27 апреля. С. 1. О В. Г. Мурзенко
- 526. Чепурнов А. Виктор Бондарев в звании Героя Украины / А. Чепурнов // Сбойка. 2006. № 10. С. 4–5. О начальнике добычного уч–ка № 3 шахты им. В. В. Вахрушева ГП
 - О начальнике добычного уч–ка № 3 шахты им. В. В. Вахрушева ГП «Ровеньки–Антрацит» В. Бондареве.
- 527. Чепурнов А. Всесоюзная слава Николая Мамая / А. Чепурнов // Наша газета. 2013. 1 марта. С. 5. О родоначальнике «мамаевского движения» Герое Соц. Труда.
- 528. Чепурнов А. Душа бригады Борис Рыбалко / А. Чепурнов // Наша газета. 2011. 27 августа. С. 3. Проходчик Герой Украины.
- 529. Чепурнов А. За работу славную, за дела геройские стал он Героем Украины наш Сергей Бысторов / А. Чепурнов // Сбойка. 2008. № 2. С. 10–11.
 - О бригадире шахты Свердловской «Должанская-Капитальная».
- 530. Чепурнов А. Коваленко Виктор Андреевич: памяти товарища / А. Чепурнов // Сбойка. 2008. № 3(131). С. 26. О герое Соц. Труда, бригадире проходчиков шахты им. XIX съезда КПСС ГП «Луганскуголь».
- 531. Чепурнов А. В. Мастера проходки «Луганскугля» / А. В. Чепурнов. Луганск : Промпечать, 2007. 111 с.

- 532. Чепурнов А. Мурзенко / А. Чепурнов // Наша газета. 2012. 25 апреля. С. 4.
 - Свердловському шахтеру, Герою Соц. Труда, Герою Украины Владимиру Григорьевичу Мурзенко 75 лет.
- 533. Чепурнов А. Навсегда остался шахтером / А. Чепурнов // Сбойка. 2012. № 1(177). С. 24.
 - О Герое Соц. Труда шахтере И.В. Иванченко.
- 534. Чепурнов А. Николай Мамай. Востребован временем : к 85-летию известного новатора Углепрома / А. Чепурнов // Наша газета. 2011. 5 февраля. С. 6.
- 535. Чепурнов А. Славен был Николай Мамай: к 85-летию известного новатора Углепрома / А. Чепурнов // Сбойка. 2011. № 1. С. 11.
- 536. Чепурнов А. Соленая слава шахтера–героя / А. Чепурнов // Сбойка. 2005. № 11/12. С. 8.
 - О краснодонском горняке Герое Украины, Герое шахтерской Луганщины М.К. Дорошенко.
- 537. Чепурнов А. Сын маршала в проходческом забое / А. Чепурной // Сбойка. 2006. № 9. С. 24–25.
 - О Всеволоде Васильевиче Блюхере, шахтере из Перевальска.
- 538. Чепурнов А. Такие глаза у шахтеров, шахтерский характер такой / А. Чепурнов // Наша газета. 2012. 25 февраля. С. 5.
- 539. Чепурнов А. Чествование народного Героя–шахтера / А. Чепурнов // Сбойка. – 2007. – № 4. – С. 26. О Мурзенко В. Г.
- 540. Чепурнов А. Шахтер, сын шахтера Сергей Обухов / А. Чепурнов // Наша газета. 2013. 7 сентября. С. 5.
 - О Герое Украины бригадире робочих очисного забоя ш. им. XIX съезда КПСС ГП «Луганскуголь».
- 541. Чепурнов Ю. Яркий след судьбы шахтерской / Ю. Чепурнов // Наша газета. 2008. 13 декабря. С. 4. О герое Соц. Труда С. И. Воротникове.
- 542. Шаталов Ю. М. Причастность / Ю. М. Шаталов // Нас выбрало время : Рассказы знатных людей о времени и о себе. Донецк, 1987. С. 178–183.
- 543. Шахтерская слава. Коммунисты герои труда // Коммунист. Календарь—справочник. М., 1975. С. 90—91.

- 544. Шахтеры гвардия труда. Очерки, статьи, стихи о людях горняцкой профессии. Донецк : Донбасс, 1972. 134 с. О трудовом героизме шахтеров Ворошиловградщины.
- 545. Юрьев М. Алексей Стаханов: человек–легенда / М. Юрьев // Луганская правда. 2004. 15 июня. С. 1. Див. також № 55, № 250, №258, № 290, № 291, № 292, № 366, № 377, № 393, № 398.

7. Перспективи розвитку гірничої промисловості

- 546. Артамонов В. Н. Совершенствование технологии извлечения метана в словиях шахты имени А. А. Скочинского / В. Н. Артамонов, И. Н. Кузык, Е. А. Косинова // Новые технологии подземного строительства и добычи полезных ископаемых : материалы междунар. науч.—техн. конф., посвященной 50—летию ДонГТУ (г. Алчевск, 11–13 апр. 2008 г.). Алчевск, 2008. С. 178–183.
- 547. Балдин А. В. Перспективы создания дистанционно управляемого очисного комплекса для безлюдной отработки крупнопадающих угольных пластов и рудных залежей средней крепости / А. В. Балдин, В. Л. Скрипка // Научные сообщения. Вып. 334 : Техника и технология разработки угольных месторождений / Ин–т горного дела им. А. А. Скочинского. М., 2008. С. 32–36.
- 548. Борщевский С. В. Совершенствование комбинированной технологии проходки вертикальних шахтных стволов / С. В. Борщевский // Перспективы развития горных технологий в начале третьего тысячелетия : сб. науч. тр. / под ред. Г. Г. Литвинского ; М-во образования и науки Украины, ДГМИ. Алчевск, 1999. С. 197–201.
- 549. Брайцев А. В. Пути повышения сортности и энергосбережения при добыче твердых полезных ископаемых очистными комбайнами с высоким уровнем безопасности / А. В. Брайцев, А. В. Лиманский, Д. В. Лиманский // Научные сообщения. Вып. 334: Техника и технология разработки угольных месторождений / Ин–т горного дела им. А. А. Скочинского. М., 2008. С. 48–57.
- 550. Бугара М. И. Минимизация потерь угля подготовленных запасов в нарушенных шахтных полях / М. И. Бугара, Н. И. Красько // Перспективы развития горных технологий в начале третьего тысячелетия: сб. науч. тр. / под ред. Г. Г. Литвинского; М-во образования и науки Украины, ДГМИ. Алчевск, 1999. С. 152–156.

- 551. Гулько С. Е. Опыт и перспективы использования шахтных вод / С. Е. Гулько. И. И. Гомаль // Уголь Украины. 2013. № 6. С. 30–34.
- 552. Давыденко А. Второе нефтегазовое «дыхание» / А. Давыденко // Укр. техн. газета. 2008. № 45. С. 7.

Уникальная разработка харьковских ученых позволяет увеличить добычу некоторых углеводородов в 27 раз.

- 553. Докунин А. В. Шахта будущего / А. В. Докунин, Н. Н. Ершов // Технология разработки месторождений твердых полезных ископаемых. Т. 13. М., 1975. Разд. Состояние и развитие горной промышленности. Гл. III, § 2. С. 53–60.
- 554. Долголаптев А. В. Возможные технологии электрофизического разрушения массива горных пород / А. В. Долголаптев, А. П. Образцов, В. Ф. Нистратов // Научные сообщения. Вып. 334: Техника и технология разработки угольных месторождений / Ин–т горного дела им. А. А. Скочинского. М., 2008. С. 142–151.
- 555. Исмаилов Т. Т. Специальные способы разработки месторождений полезных ископаемых / Т. Т. Исмаилов, В. И. Голик, Е. Б. Дольников. М.: МГТУ, 2006. 331 с.
- 556. Кабанов А. І. Збереження шахтного фонду і проблеми реструктуризації вугільної галузі: ретроспектива та перспективи / А. І. Кабанов // Економічний вісник Донбасу. 2009. № 1. С. 4—10.

Стан шахтного фонду вугільної галузі в цілому та в вугільному районі Донбасу в ретроспективі та окреслені перспективи його збереження та відтворення.

- 557. Кицки Е. Горное дело в Европе на пороге третьего тысячелетия / Е. Кицки // Перспективы развития горных технологий в начале третьего тысячелетия: сб. науч. тр. / под ред. Г. Г. Литвинского; М-во образования и науки Украины, ДГМИ. Алчевск, 1999. С. 5–13.
- 558. Клюев А. П. Рациональная схема анкерного армирования пород вокруг выработок глубоких шахт / А. П. Клюев // Перспективы развития горных технологий в начале третьего тысячелетия : сб. науч. тр. / под ред. Г. Г. Литвинского ; М-во образования и науки Украины, ДГМИ. Алчевск, 1999. С. 125–127.
- 559. Курносов В. Г. Некоторые аспекты развития автоматизации угольных шахт / В. Г. Курносов // Уголь Украины. 2013. № 6. С. 20—22.
- 560. Лазаренко С. И. Перспективы развития технологии подземной газификации углей / С. И. Лазаренко, В. И. Кочетков // Перспективы развития горных технологий в начале третьего

- тысячелетия : сб. науч. тр. / под ред. Г. Г. Литвинского ; М-во образования и науки Украины, ДГМИ. Алчевск, 1999. С. 22–25.
- 561. Литвинский Г. Г. Горная промышленность на пороге технической революции / Г. Г. Литвинский // Сб. науч. тр. Донбас. гос. техн. унта. Вып. 24. Алчевск, 2007. С. 9–23.
- 562. Литвинский Г. Г. Новый способ податливого соединения элементов стальной рамной крепи / Г. Г. Литвинский, Г. И. Гайко, В. В. Симуткин // Новые технологии подземного строительства и добычи полезных ископаемых : материалы междунар. науч.—техн. конф., посвященной 50—летию ДонГТУ (г. Алчевск, 11–13 апреля 2008 г.). Алчевск, 2008. С. 60–64.
- 563. Литвинский Г. Г. Универсальный буроскреперный проходческий комплекс БУСК / Г. Г. Литвинский // Перспективы развития горных технологий в начале третьего тысячелетия: сб. науч. тр. / под ред. Г. Г. Литвинского; М-во образования и науки Украины, ДГМИ. Алчевск, 1999. С. 186–189.
- 564. Лукинов В. В. Прогнозирование выбросоопасности горных пород на шахтах Донбасса / В. В. Лукинов, В. А. Баранов // Перспективы развития горных технологий в начале третьего тысячелетия : сб. науч. тр. / под ред. Г. Г. Литвинского ; М-во образования и науки Украины, ДГМИ. Алчевск, 1999. С. 161–164.
- 565. Миронюк А. О. Перспективні технології у гірничому виробництві / А. О. Миронюк, Я. П. Бачуріна // Проблеми гірничої технології : зб. мат. регіон. наук.—практ. конф., 30 листоп. 2012 р. / Красноарм. індустр. ін—т ДонНТУ. Красноармійськ, 2012. С. 211–215.
- 566. Мышляев Б. К. Технология и техника нового поколения для выемки пологих пластов мощностью 1,0–6,0 м / Б. К. Мышляев, И. В. Титов // Научные сообщения. Вып. 334 : Техника и технология разработки угольных месторождений / Ин–т горного дела им. А. А. Скочинского. М., 2008. С. 22–31.
- 567. Нелачны П. Способы обеспечения устойчивости подготовительных выработок в шахте «Земовит» / П. Нелачны, К. Сетляк, Л. Седлак // Новые технологии подземного строительства и добычи полезных ископаемых : материалы междунар. науч.—техн. конф., посвященной 50—летию ДонГТУ (г. Алчевск, 11–13 апр. 2008 г.). Алчевск, 2008. С. 34–41.
- 568. Новые технологии подземного строительства и добычи полезных ископаемых : материалы междунар. науч.-техн. конф.,

- посвященной 50-летию ДонГТУ (г. Алчевск, 11-13 апр. 2008 г.). Алчевск : ЛонГТУ, 2008. 227 с.
- 569. Обоснование параметров новой технологии перекрепления выработок / Н. Н. Касьян, Н. А. Овчаренко, Ю. А. Петренко, И. Г. Сахно // Новые технологии подземного строительства и добычи полезных ископаемых : материалы междунар. науч.—техн. конф., посвященной 50—летию ДонГТУ (г. Алчевск, 11–13 апр. 2008 г.). Алчевск, 2008. С. 105–108.
- 570. Окалелов В. Н. Совершенствование методологии проектирования угольных шахт / В. Н. Окалелов, Р. А. Фрумкин // Перспективы развития горных технологий в начале третьего тысячелетия: сб. науч. тр. / под ред. Г. Г. Литвинского; М—во образования и науки Украины, ДГМИ. Алчевск, 1999. С. 181–184.
- 571. Окалелов В. Н. Современное состояние угольной промышленности Украины и перспективы развития малых шахт / В. Н. Окалелов, В. Н. Величко // Сб. науч. тр. Донбас. гос. техн. ун-та. Вып. 39. Алчевск: ДонГТУ, 2013. С. 41–43.
- 572. Окалелов В. Н. Функционально—структурное проектирование сетей горных выработок угольных шахт / В. Н. Окалелов // Новые технологии подземного строительства и добычи полезных ископаемых : материалы междунар. науч.—техн. конф., посвященной 50—летию ДонГТУ (г. Алчевск, 11–13 апр. 2008 г.). Алчевск, 2008. С. 18–23.
- 573. Перспективные направления совершенствования технологии применения анкерной крепи / Н. Н. Касьян, П. С. Дрипан, В. А. Андрейко и др. // Проблеми гірничої технології : зб. мат. регіон. наук.—практ. конф., 30 листоп. 2012 р. / Красноарм. індустр. ін—т ДонНТУ. Красноармійськ, 2012. С. 8–14.
- 574. Перспективы автоматизированного управления процесами добычи угля / Ф. Хохмут, М. Рейтер, Д. Кениг и др. // Перспективы развития горных технологий в начале третьего тысячелетия: сб. науч. тр. / под ред. Г. Г. Литвинского; М—во образования и науки Украины, ДГМИ. Алчевск, 1999. С. 35–38.
- 575. Перспективы развития горных технологий в начале третьего тысячелетия : сб. науч. тр. / под ред. Г. Г. Литвинского ; М-во образования и науки Украины, ДГМИ. Алчевск : ДГМИ, 1999. 289 с.

- 576. Феськов М. И. Перспектива развития борьбы с пылью орошеним при работе горных машин / М. И. Феськов // Перспективы развития горных технологий в начале третьего тысячелетия: сб. науч. тр. / под ред. Г. Г. Литвинского; М-во образования и науки Украины, ДГМИ. Алчевск, 1999. С. 248–251.
- 577. Финкельштейн З. Л. Высокомоментные планетарные гидромоторы с плавающими сателлитами путь создания малогабаритного горного оборудования / З. Л. Финкельштейн, А. П. Палюх // Сб. науч. тр. Донбас. гос. техн. ун—та. Вып. 39. Алчевск: ДонГТУ, 2013. С. 24—30.
- 578. Шкуматов А. Н. Модернизация буровзрывной технологии строительства горных выработок / А. Н. Шкуматов // Новые технологии подземного строительства и добычи полезных ископаемых : материалы междунар. науч.—техн. конф., посвященной 50—летию ДонГТУ (г. Алчевск, 11–13 апр. 2008 г.). Алчевск, 2008. С. 140–146.
- 579. Юсипук Ю. О. Перспективи і можливості систем безпеки шахт України / Ю. О. Юсипук, І. В. Холіч // Проблеми гірничої технології : зб. мат. регіон. наук.—практ. конф., 30 листоп. 2012 р. / Красноарм. індустр. ін—т ДонНТУ. Красноармійськ, 2012. С. 327–332.

Див. також № 78, № 567.

8. Розвитоқ гірничої освіти

- 580. Апросимова Е. П. Единое информационное пространство эволюция качества горного образования / Е. П. Апросимова // Изв. вузов. Гор. журнал. -2008. -№ 7. С. 133-136.
- 581. Арсентьев А. И. Введение в специальность горного инженераоткрытчика : учеб. пособие / А. И. Арсентьев, В. А. Падуков. – Л. : Ленингр. гор. ин–т им. Г. В. Плеханова, 1979. – 88 с.
- 582. Бондаренко В. Еволюція структур вищої гірничої освіти / В. Бондаренко, В. Бузило, В. Салов // Вища школа. 2009. № 2. С. 65–72.
- 583. Будишевский В. А. Обеспечение кадрами высокой квалификации угольной промышленности / В. А. Будишевский, А. В. Попов // Уголь Украины. 1995. № 7. С. 10–11.

- 584. Воробъев А. Е. Зарождение и развитие горного образования / А. Е. Воробъев, Е. С. Одинцова, Р. Н. Тимофеев // Исторические и футорологические аспекты развития горного дела: сб. науч. тр. / под ред. Г. И. Гайко; ДонГТУ. Алчевск, 2005. С. 68–79.
- 585. Высшее горное образование и роль горного специалиста на производстве // Амосов В. А. Введение в специальность : учеб. пособие / В. А. Амосов ; ДонГТУ. Алчевск, 2006. Гл. 3. С. 18–23.
- 586. Гальянов А. В. Гносеологические аспекты развития горных наук / А. В. Гальянов // Изв. вузов. Гор. журнал. – 2005. – № 1. – С. 125–128.
- Гірнича література, наука та освіта // Гайко Г. І. Історія гірництва / Г. І. Гайко, В. С. Білецький. К. : Алчевськ, 2013. Розд. 6.3. С. 350–358.
- 588. Горное образование // Мельников Н. В. Горные инженеры. Выдающиеся деятели горной науки и техники / Н. В. Мельников.— М., 1981. Гл. 3. С. 242—267.
- 589. Горнозаводские школы // Большая Советская Энциклопедия. В 30 т. Т. 7 : Гоголь-Дебит. М., 1972. С. 99.
- 590. Горнотехническое образование // Фаерман Е. М. Развитие отечественной горной науки / Е. М. Фаерман. М., 1958. Гл. 1. С. 10-14.
- 591. Горные школы. Средние технические школы и Горный институт // Фаерман Е. М. Развитие отечественной горной науки / Е. М. Фаерман. М., 1958. Гл. 2. С. 53–75.
- 592. Гуляев В. Г. Состояние и проблемы подготовки специалистов в области создания и эксплуатации горного оборудования / В. Г. Гуляев, А. К. Семенченко, В. П. Кондрахин // Материалы междунар. науч.—практ. конф. «Уголь MINING TECHNOLOGIES 2003». Алчевск, 2003. С. 448—460.
- 593. Гуляев В. Г. Состояние и проблемы подготовки специалистов в области создания и эксплуатации горного оборудования / В. Г. Гуляев, А. К. Семенченко, В. П. Кондрахин // Сб. науч. тр. Вып. 17 / ДГМИ. Алчевск, 2003. С. 35–47.
- 594. Дорофеев В. Н. Технологические, экономические и экологические аспекты реструктуризации угольной промышленности и в программе подготовки горных специалистов / В. Н. Дорофеев, С. Г. Коробкин // Сб. науч. тр., посвященный 45-летию ДГМИ «Перспективы развития угольной промышленности в XXI веке

- (г. Алчевск, 16 апр. 2002 года) / ред. кол.: В. Н. Окалелов, А. Ю. Рутковский, С. С. Сиротин и др. Алчевск, 2002. С. 7–14.
- 595. Исаенков А. А. Использование анимации в учебном процессе / А. А. Исаенков, К. А. Исаенков // Проблеми гірничої технології : зб. мат. регіон. наук.—практ. конф., 30 листоп. 2012 р. / Красноарм. індустр. ін—т ДонНТУ. Красноармійськ, 2012. С. 371–377.
- 596. Исторические статистические заметки о Лисичанской Штейгерской школъ за все время ее существования (1872–1910) : репринтное изд. Лисичанск : Труд, 1910. 83 с.
- 597. История становления, развития и достижений системы высшего шахтостроительного образования в Донецком политехническом вузе / Н. Р. Шевцов, В. В. Левит, А. Г. Ґудзь, Б. А. Лысиков. Донецк: Норд–Прес, 2004. 288 с.
- 598. Картозия Б. А. Актуальные вопросы подготовки горных инженеров /
 Б. А. Картозия // Изв. вузов. Гор. журнал. 2005. № 6. С. 123–136.
- 599. Картозия Б. А. Новая структура высшего [горного] образования / Б. А. Картозия, В. М. Рачек // Горный информационно—аналитический бюллетень / МГИ. М., 1992. Вып. 3. С. 4–7.
- 600. Каширских В. Г. История и результаты работы горно—электромеханического факультета КузГТУ / В. Г. Каширских // Уголь. 2010. № 10. С. 13—18.
- 601. Кончев С. К. К истории развития горнотехнического образования в России / С. К. Кончев // Науч. тр. по вопросам горн. дела: сб. № 16 / МГИ. М., 1955. Раздел: Горная промышленность России в начале XVIII века. С. 24–27.
- 602. Кострица Ю. П. Жемчужина Донбасса / Ю. П. Кострица. Лисичанск : Принтэкспресс, 2010. 78 с.
 - Об исторической роли бывшей Лисичанской штейгерской школы
- 603. Кострица Ю. П. Старейший техникум Донбасса: истор. очерк (1873—1998) : К 125—летию со дня открытия Лисич. ордена Трудового Красного Знамени гор. техникума. Лисичанск, 1998. 156 с.
- 604. Лукас В. А. Организационные аспекты учебного процесса в университетах Германии / В. А. Лукас // Изв. вузов. Гор. журнал. 2008. № 2. С. 130–143.
- 605. Лукас В. А. Пути развития высшего горного образования в Европе : аахенский вариант / В. А. Лукас // Изв. вузов. Гор. журнал. -2003. № 6. С. 160–165.

- 606. Мухопад М. Активізація творчої діяльності на випускаючій кафедрі технічного університету / М. Мухопад // Донецький вісник наук. т-ва ім. Шевченка. Т. 5. – Донецьк, 2004. – С. 251–255. Изучение курса «Рудничный транспорт»
- 607. Пивняк Г. Г. Высшее горное образование Украины / Г. Г. Пивняк // Уголь. – 2003. – № 4. – С. 60–62.
- 608. Пивняк Г. Г. Исследовательские университеты современная форма объединения науки, образования и инноваций / Г. Г. Пивняк, А. С. Бешта, А. Н. Шашенко // Изв. вузов. Гор. журнал. – 2008. – № 1. – C. 167–171.
- 609. Подготовка горных инженеров на основе интегрированной системы обучения завод – ВТУЗ / П. В. Бурков, А. Б. Ефременков, В. А. Клименов, М. Ю. Блащук // Изв. вузов. Гор. журнал. – 2008. – № 3. - C. 130-134.
- 610. Подготовка горных специалистов в Донбасском государственном техническом университете // Амосов В. А. Введение специальность: учеб. пособие / В. А. Амосов; ДонГТУ. – Алчевск, $2006. - \Gamma \pi$. 5. – С. 43–48.
- 611. Походенко Л. «Имеет целью приготовление штейгеров...» / Л. Походенко // Наша газета. – 2013. – 7 сентября. – С. 6. О первом в Донбассе горном учебном заведении – штейгерской школе.
- 612. Правительство ставит задачу : на угольные шахты Украины горные должны прийти инженеры с новым мышлением относительно проблем промышленной безопасности Всеукраинская техническая газета. – 2004. – № 38. – С. 5.
- 613. Прокопенко С. А. ВУЗ от обучения студентов к их развитию! / С. А. Прокопенко // Уголь. – 2007. – № 11. – С. 68–70.
- 614. Резниченко Л. Р. Некоторые проблемы подготовки кадров для угольной промышленности / Л. Р. Резниченко // Уголь Украины. – 2006. – № 8. – C. 32–33.
- 615. Ржевский В. В. Горное образование / В. В. Ржевский, В. В. Истомин, А. А. Ющенко // Большая Советская Энциклопедия. В 30 т. Т. 7: Гоголь-Дебит. – М., 1972. – С. 98–99.
- 616. Ржевский В. В. Горное образование / В. В. Ржевский, Е. Б. Коренберг // Горная энциклопедия. В 5 т. Т. 2 : Геосферы-Кенай. – М., 1986. – С. 116–117.

- 617. Рукосуев Е. Ю. Турьинское горное училище: исторический опыт существования начального технического учебного заведения в составе частного горнозаводского округа в конце XIX-начале XX века / Е. Ю. Рукосуев // Изв. вузов. Гор. журнал. 2012. № 8. С. 116—124.
- 618. Савенко Ю. Ф. Введение в специальность горного инженера : учеб. пособие для студ. горных спец. вузов / Ю. Ф. Савенко. Донецк : Вища школа, 1980. 132 с.
- 619. Садовенко І. Діяльність науково—освітнього центру з вирішення фундаментальних проблем функціонування геотехнічних систем і підготовки фахівців / І. Садовенко, О. Сдвижкова // Вища школа. 2009. № 2. С. 23—29.
- 620. Сергиенко Л. Г. Дидактические проблемы фундаментальной подготовки будущих горных инженеров / Л. Г. Сергиенко // Материалы наук.—практ. конф. «Наука Жизнь Производство 2001». Красноармейск, 2001. С. 101—104.
- 621. Серостанова О. Огонек просвещения в степи / О. Серостанова // Наша газета. 2013. 10 августа. С. 6.

 Об открытии горного училища директором завода К. Гайсконом.
- 622. Скачков М. С. Подготовка горных инженеров на основе интегрированной системы обучения / М. С. Скачков // Горный журнал. 2004. № 3. С. 75–79.
- 623. Трубецкой К. Н. Идеология подготовки горных инженеров широкого профиля / К. Н. Трубецкой, С. А. Гончаров // Изв. вузов. Гор. журнал. 2008. N27. С. 129–133.
- 624. Трунов Д. Н. Принципы организации индивидуальной образовательной деятельности / Д. Н. Трунов // Проблеми гірничої технології : зб. мат. регіон. наук.—практ. конф., 30 листоп. 2012 р. / Красноарм. індустр. ін—т ДонНТУ. Красноармійськ, 2012. С. 362–371.
- 625. Угляница А. В. Факультет наземного и подземного строительства / А. В. Угляница // Уголь. 2010. № 10. С. 19–22.
- 626. Шкуть В. В. В авангарде образования : история Краснолучского горно-промышленного колледжа (1930–2010 гг.) / В. В. Шкуть, И. В. Гапеев, А. А. Телегин. Красный Луч : [Максим], 2010. 188 с.

Іменний поқажчиқ

Номери, що відносяться до прізвищ осіб, відображених за ознакою персоналії, подано в круглих дужках.

A	Беркович И.М. 341
Абакумов Е.Т. (232)	Бешта А.С. 608
Авдохин В.М. 173	Бешуля В. 454
Агрикола Г. 1,(4,21–23),	Бистрюков Ю. 455
174,203,(228),314	Білецький В.С. 4-6,
Айруни А.Т. 124	16,18,19,20,41,324,587
Александров А. 88	Білогуб І. 394
Александров В. 213	Блащук М.Ю 609
Алышев Н.А. 374	Блидченко П. 456–459
Амосов В.А. 43,585,610	Блюхер В.В. (537)
Ангелина П.Н. 451	Бобров А.Г. 317
Андреев Б.Н. 2	Богатиков О.А. 176
Андрианов В. 393,452	Боголюбов Б.П. (276)
Антипова А. 453	Бойко В.С. 41
Апросимова Е.П. 580	Бокій Б.І. (286)
Аптекарь М.Д. 104	Бондарев В. (526)
Аренс В.Ж. 47,175	Бондаренко В. 582
Арсентьев А.И. 183,581	Бондарь А. 395,460
Артамонов В.Н. 546	Борисов А. (741)
Архипов Н.А. 125,139,215	Борисов С.С. 7
Ауэрбах А.А. (325)	Борщевский С.В. 548
	Боярский В.А 177
Б	Брайцев А.В. 549
Бажанов В.М. (270)	Братков Е.Н. 269
Бакс К. 3	Братченко Б. 430
Бакулев Г.Д. 316	Бридько И.И. (288,308), 461
Балдин А.В. 547	Бровендер Ю.М. 318,319,330-
Баранов В.А. 564	332,362,367,372,382,383
Баукманн Ш. 60	Бровченко І.Ю. 320,327,337,
Бахмутский А.И. (214,216,217,	349,363–365,368
219,238,250,304,305,478)	Бронников Д.М. 282
Бахмутский И. 218	Брусницын Л.И. (259)
Бачуріна Я.П. 565	Брэгг У. 61
Башкина В. 220	Бугара М.И. 550
Белый В.В. 341	Будишевский В.А. 583

Беляев В.С. 155

Будкова Н.П. 396—399,321,400,401 Бузило В. 582 Букін В.С. 41 Булат А.Ф. 126 Булкин С.П. 217 Бурков П.В. 609 Бурчаков А.С. 127 Бурчаков Ю.Ф. 8 Бутенко Л. 221,222 Бутов В.Б. 9,62,322 Бушак С. 223 Быков А.В. 145 Бысторов С. (529) В Вареник Е.А. 63,224 Васильев В. 462 Великий И.Г. 323 Величко В.Н. 571 Вербиченко В. 10,403 Веселовский В.С. (271) Ветров С.В. 178 Виноградов В.В. 128 Виргинский В.С. 11,12,225,226 Возианов В.Ф. 439 Воробьев А.Е. 584 Воронин В.С. 65 Воротников В. (483) Воротников В. (483) Воротников С.И. 463,(512,541) Вялый К.И. 326 Г Гайко Г.И. (2),4,6,13—18,30,32,	243,291,293,621) Гаухман М. 227 Гениевский С. (465) Гершберт С.Р. 467 Глембоцкая Т.В. 21–23 Глинина О. 468 Глинко А.М. 469 Гнатко О. 328 Голик В.И. 34,555 Гольденберг Л.А. 231 Гомаль И.И. 551 Гончаров Н.Е. 470 Гончаров С.А. 623 Гордеев Д.И. 24 Горовой А.Ф. 319,329–331,333,383 Городецкий П.И. (279) Горшков М.Ф. (107) Гралевская А. 471 Грановский Б.С. 135 Гречаник А. 68 Грибенко Е. 472 Гринько Н.К. 27,28 Гришин Я. 473 Грунь В.Д. 27,28 Грядущий Б.А. 29,53 Губин Л. 235 Гудзь А.Г. 597 Гулько С.Е. 551 Гуляев В.Г. 592,593 Д Давыденко А. 552 Дилль Р. 69
	1 yiii b.1 . 372,373
_	Давыденко А. 552

132–134,136–141,159,163–
167,194,553
Докукин О.С. 167
Долголаптев А.В. 554
Дольников Е.Б. 34,555
Дорофеев В.Н. 56,319,330–333,
361,367,382,383,594
Дорошенко М.К. (536)
Дудник А. 237
Дюнин В. 476

\mathbf{E}

Евдокимов Н. 408,408 Евтеев П. 410 Егерева Э.И. 334 Ермоченко Н. 411 Ершов Н.Н. 553 Ефанова И. 412 Ефременков А.Б. 609

Ж

Жариков Л.М. 238,477–479 Жидченко В.Д. 269

3

Забурдяев В.С. 285 Забурдяев Г.С. 285 Заведецкий Ю.И. 31,142,143 Закурдаев В. 336 Зарвовский С. 239—244,292 Заславский И.Ю. 145 Засядько А.Ф. (212,229,245,366) Захаров В. (472) Зворыкин А.А. 72,103,203,216, 274,287,300,303,307,435 Зеленский В. 339,480 Злобин Г.К. (366) Зубков И.И. (346) Зурков П.Э. 280

И

Иванченко И.В. (481,533) Ивашин В.М. 146,340,413 Иволгин А.И. 129,131,147 Игнатов П.А. 33 Игнатьев А.Д. 73 Изотов Н.А. (470,477,482,508) Исаенков А.А. 595 Исаенков К.А. 595 Исмаилов Т.Т. 34,555 Истомин В.В. 615 Ільченко А. 483

К

Кабанов А.І. 556 Кальве Г.Г. 296 Каплунов Д.Р. 151–153 Капуста Ф.С. (456) Капустин Г.Г. (235,247,317, 352,355,359,377) Карачурин Ф. 414 Картозия Б.А. 598,599 Касьян Н.Н. 569,573 Каширских В.Г. 600 Кениг Д. 574 Киструська Н. 248 Кицки Е. 557 Кінаш Р.І. 372 Клименко Н. 415 Клименов В.А. 609 Климов А.О. 320,327,337,349, 363–365,368 Клорикьян С.Х. 74,154 Клюев А.П. 558 Кобельнюк А. 75,342 Ковалевский Е.П. (241,283,292,295) Коваленко В.А. (530) Коваленко Е.Е. 350 Коваль А.Н. 53,(484) Коваль Н.Г. 446

Коваль М.В. 249 Курило В.С. 320,337,349, Колак В. 250 363-365,368 Козаков А. 485 Курлаев Е.А. 38 Козловский Е.А. 25,26,31,50, Курносов А.М. 251 57,58,73,74,76,93,95,99,100,114, Курносов В.Г. 559 127,142–144,151–154,161,169, Кутузов Б.Н. 39 176,178,302,373,508 Кушнир У.Л. 82 Колесников А.Я. (486),487 Кущ П. 418 Компанец В.Ф. 145 Л Кондрахин В.П. 592,593 Лазаренко С.И. 560 Кондуфор Ю.Ю. 249 Коновалов Е. 416 Лазебник Р.М. 83 Кончев С.К. 190,601 Лазоренко А.И. 217 Копенкина Л.В. 35 Ланин Б. 489 Кораблев А.А. 79,80 Лапай В.И. (496) Коренберг Е.Б. 616 Ларин П. 490 Корж Г. 432 Левит В.В. 597 Коринев Б.Л. 80 Лермонтов В.491 Коробкин С.Г. 594 Лидин Г.Д. 253,354 Коровкин Ю.А. 71 Лиманский А.В. 549 Корсун В.А. 156 Лиманский Д.В. 549 Косарев В.В. (230) Лисицына И. 420 Косинова Е.А. 546 Лисовенко Н. 447,492 Кострица Ю.П. 272, Лисуренко А.В (309) 343–345,359,602,603 Литвинова Л. 421,493 Кочетков В.И. 560 Литвиновська М.В. 357 Кошельник В. (495) Литвинский Г.Г. 84–86,94,(110, Красильніков К.І. 320,327, 117,118,222,246),255,256,(257, 337,349,363–365,368 258),548,550,557,558,560–564, Красько Н.И. 550 570,574–576 Крашкин И.С. 81,157,191 Литов В.Ф. 422 Кривонос В. (490) Лісовенко М. 87,494 Логачев В.С. 448 Кривонос П.Ф. 488 Крупинский Б.М. (313) Локерман А.А. 259 Кузминков Н.В. 417 Ломоносов М.В. (192,268) Кузнецов Г.И. 124,155 Лоранский А.М. 40 Кузык И.Н. 546 Лукас В.А. 604,605 Кузьмич А.С. (215) Лукинов В.В. 564 Куликов И.Ю. 125,155 Лунев В.Г. 27,28 Лутугин Л.И. Кулдыркаев Н.И. 94 Кульчицкий С.В. 249 (213,249,260,261,272)

Любарский С. 495,496 Наливкин Д.В. 266 Науменко К.Д. (269) M Нелачны П. 567 Макаров В. (509) Нестерук Ф.Я. 52 Макарова А. 423 Нечепуренко М.С. 92 Максимов М.М. 174 Нильва Э.Э. 93 Малюга M.Ф. 374 Нистратов В.Ф. 554 Мамай Н. (478,534,535) Новик Г.Я. 176 Манжула А.А. (497) Новик Е.Б. 351 Новик Е.О. 350 Маньковский Г.И. (311) Мартищенко О.Ю.110 Матвеев Н. 498 Мевиус А.Ф. (240,297) Образцов А.П. 554 Медофф С. 88 Обухов С. (540) Овчаренко Н.А. 569 Мельников Л.Г. (289,234) Мельников Н.В. 42,171,184, Одинцова Е.С. 584 188,195–199,204,205,207– Озеров И.Ф. 353 211,229,232–(234),262–265, Окалелов В.Н. 333,570-572,594 275-280,(282),310-313,588 Орел Т. 505 Менделеев Д.И. (356) Особова О. 426 Осьмова Н.И. 103 Минаев И.Г. (366) Минина Е.В. 44,89 Отрощенко В.В. 367,382 Мирний В. 45 Отставной В. 290 Миронов М.Е. 217 Миронюк А.О. 465 П Михайличенко В. 346 Падуков В.А. 183,581 **Михеев** Г.Ф. 158 Палюх А.П. 577 Михелис А. 347 Пантюхин В.П. 95 Мікось Т. 18,372 Парамонов И.В. 270 Мкртчян Т.А. 46 Патрикеев Н.Н (233) Мокрищев Н. 500 Пермяков В.В. 350 Мокров Л. 348 Перцов Н.В. 271 Москалюк Б. 501 Перцовский С. 427 Моцак Г.И. (473),502 Петренко С.Я. 53 Мурзенко В.Г. (338,360),425, Петренко Ю.А. 569 (479,499,510,511,525,532,539) Петров К.Г. (439,440) Петросян А.Э. 271 Мухопад М. 606 Пивень Ю.А. 97 Мышляев Б.К. 90,566 Пивняк Г.Г. 193,607,608 Н Писаржевский О.Н. 356

Пірко В.О. 357

Надршин В. 491

Плаксин И.Н. (312) Рудинкин Ю.А. 125 Платонов В.А. 160 Рукосуев Е.Ю. 617 Побока И. (457) Рутковский А.Ю. 333,594 Поджаров П.К. (458,459) Рыбалко Б. (529) Подов В.И. 507 Рыжков В.И. 432 Полтавец В.И. 53 Поль А. (223) \mathbf{C} Поляков В.Ф. 360,508 Савенко Ю.Ф. 37,618 Савків Б.П. 286 Поляков М. (273) Полякова Н. 428 Сагань Ю. 432 Полянський С. 273 Садовенко І. 619 Попов А.В. 583 Салов В. 582 Саляев А.В. 106 Потемкин С.В. 153 Походенко Л. 611 Сапицкий К.Ф. 36,369,370,464 Поченков К.И. (523) Сатпаев К.И. (209) Прокопенко В. 509 Сарбей В.Г. 249 Прокопенко С.А. 613 Сахно И.Г. 569 Проскура В. 476 Сдвижкова О. 619 Северин Н. 513 Протодьяконов М.М. (178,255,256,274,281) Седлак Л. 567 Пряхин А.Д. 367 Семенихина Е.В. 315 Путкарадзе Л. 366,510,500 Семенченко А.К. 592,593 Путренко 3. 429,512 Сергеев И.В. (306) Пухов Ю.С. 99,100,161 Сергиенко Л.Г. 620 Пушкін В.Ю. 193 Серостанова О. 621 Сетляк К. 567 Симуткин В.В. 562 Ракін О.П. 424 Синицын С. 433 Рамазанов С.К. 104 Синявська Л.І. 371 Ратькина А.П. 178,281,282 Синяговский П.Е. Рачек В.М. 599 (411,445,513) Рачковский С.Я. 171 Сиротин С.С. 333,594 Ребрик Б.М. 51 Ситкин М.Е. 334 Рейтер М. 574 Скачков М.С. 622 Резников А. 283 Скляр П.Т. (491) Скочинский А.А. (204,206,207, Резниченко Л.Р. 614 Ржевский В.В. 253,254,264,285,287,301) (176,180,236),615,616 Скрипка В.Л. 547 Розентретер Б.А. 49,52,284,251 Слепцов Е.И. 124 Розум В.И. 269 Смирнов Л.Н. 373 Рубан А.Д. 285 Соймонов М.Ф. (231,294)

Спиваковский А.О. (310) Стадниченко О. 375,376,434 Столбовой Е.И. 377 Стрельченко И.И. (492),521,(522) Стариков А.В. 151,153 Старостин В.И. 33 Стаханов А. (393,402,416,419, 424,432–434,439,441,447–450, 452-454,460,462-464,467,468, 475,476,485,489,493,494,498, 500,501,504-506),515-517, (518),519,(520,524,545) Сургай Н.С. 288,289,522,523,417 Суханова Е.М. 54 Суюсанов Л.І. 55 Сынков В.Г. 82,110 Т Татаринов М.П. 301

Татаринов С.И. 378,379 Телегин А.А. 626 Темник Ю.А. 242,290-299,380 Терпигорев А.М. (191,205,208,284,300,301) Тиме И.А. (227,244,299,302) Тимофеев Р.Н. 584 Титов И.В. 566 Тихомиров I. 524 Тищенко С. 111 Толочко П.П. 56,361 Топчиев А.В. (275) Трошкин К.С. 303 Троян Н. 438 Трубецкой К.Н. 623 Трунов Д.Н. 624 Трушков Н.И. (278,303) Трякина Н.П. 112 Тюрин В. 304 Тютюнник Н. 381,305

У Угляница А.В. 625 Устинов Н.И. 306 Ушаков К.З. 169

Φ

Фадеев Б.В. 113 Фаерман Е.М. 148,181,182,185, 189,200,201,268,590,591 Файн–Гольд А. (480) Федоров Б.И. 441 Фелькнер И.Ф. (239,242,290,298)Феськов М.И. 576 Финкельштейн З.Л. (221,267),577Фищенко С.П. 288,289,387,417,522,523 Фрегер Г.Е. 104 Фролов А.Г. 109,114,141 Фролов П.К. (225,307) Фрумкин Р.А. 570 Фуксон Д. 115

X

Харченко А.К. 171 Хмура Я. 18,372 Холіч І.В. 579 Хорунжий В.А. (224) Хотеенков В.Ф. 12 Хохлов Н.П. 269 Хохмут Ф. 574 Храпов В. 442

Ц Цурпал Г.М. 341

[Гаповский

Чаповский А.З. 135 Чебалин П.Л. 308 Чепурнов А. 116,309,385, 404,404,443,444,526–540 Чепурнов Ю. 386,541 Чередниченко В. 117,118 Черных Е.Н. 202 Чернышев В.И. 103 Черток М.Ю. 177

Ш

Шаталов Ю.М. 542 Шашенко А.Н. 608 Швецов Ф.И. (226) Швидько Г.К. 193 Шевцов Н.Р. 597 Шевяков Л.Д. (210,211,251,263) Шешко Е.Ф. (277) Шкуматов А.Н. 578 Шкурский Е.Ф. 388,389 Шкуть В.В. 626 Шпрут Ф. 119 Штепа А. 445 Штокман И.Г. 120 Шубин Ю.П. 59,390–392 Шульга А.С. 341 Шульгин П.Н. 172 Шурис Н.А. 121 Шухардин С.В. 1,103,105,122

Щ

Щербань А.Н. 64,101,102,107, 108,149,150,192,436

Ю

Юрьев М. 545 Юсипук Ю.О. 579 Ющенко А.А. 615

Я

Яковлев Н.И. 71 Янко С.В. 387,446

Довідкове видання

Історія гірничої справи:

бібліографічний покажчик 1928-2013 рр.

Упорядники:

Комп'ютерне верстання Художнє оформлення обкладинки О. А. Українцева,

К. О. Боровенська

Л. І. Пільгун

А. А. Дудка

Формат 60х84 ¹/₁₆. Папір офс. Ум. друк. арк. 3,9. Зам. № 703. Наклад 2 пр.

Видавництво не несе відповідальності за зміст матеріалу, наданого автором до друку. Видавець та виготівник:

Донбаський державний технічний університет пр. Леніна, 16, м. Алчевськ, Луганська обл., 94204 E-mail: info@dmmi.edu.ua, Web-site: http://www.dmmi.edu.ua (Видавництво «ЛАДО», ауд. 2113, т/факс: 2-58-59)

E-mail: <u>info.lado@mail.ru</u>, Web-site: <u>www.testlado.com.ua</u>, Свідоцтво суб'єкта видавничої справи ДК № 2010 від 12.11.2004